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boom på vej til 
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Godt tænkt:
Hedegård Friskole 
overtager fitness-
pavilloner.
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Erhvervs- 
ministeren dybt 
imponeret efter 
besøg på Welcon.
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SPAR

25%
på kvalitets-

produkter fra

Faber

Gardinbussen
kommer 

hjem til dig! 

DANMARKS MÅSKE 
BILLIGSTE TRÆPILLER!

Træpiller Barlinek 6 mm
990 kg pr. palle

MIN PILLEFYR 
GIVSKUD

Vejlevej 65, 
Givskud

    22 52 29 69

2.795,-
Kun kr.

Vida spåner 
pr. palle med 21 baller 
a` 23-25 kg

1.795,-
Kun kr.

Husk vi har masser 
af andre kvalitets 
træpille mærker som:
Samba, Heatlets premium, Ege 
piller, Lava, Fågelfors mm.

Ring for dagspris
Vi leverer i hele Danmark. *A
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Løse sække afhentes hos Min Købmand Givskud!

Vejlevej 70, Givskud - Tlf. 22 52 29 69

Se åbningstider 
på Facebook

Lokal landmand i 8. generation

Gå ind på 
www.voreslokalavis.dk
og hold dig opdateret med 
spændende lokale nyheder.

Søren

Jim

HUSK!
Vores e-avis 
udkommer 

hver mandag 
eftermiddag!
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Vores Lokalavis er online med nyheder på www.voreslokalavis.dk
Der udgives hver mandag en e-avis som kan læses på www.voreslokalavis.dk. 
2 gange årligt udkommer den som fysisk avis.
Tryk: OTM Ikast 

Deadline annoncer: 
Annoncer til korrektur: Onsdag kl.15.00.
Rubrikannoncer: Mandag kl. 08.00.

Ansvarshavende redaktør: Jim Hoff · Adm. direktør: Søren Grunnet
Vores LokalAvis påtager sig ikke erstatningsansvar som følger af evt. trykfejl i annoncer og tekst,  
og dækker ikke udgifter der er en følge af forsinkelse og bladleverancen. Erhvervsmæssigt  
gengivelse af tekst, billeder og annoncer er ikke tilladt.

Find os på Facebook og Instagram

Søren Grunnet
Salgskonsulent
2346 6821
sg@voreslokalavis.dk

Jim Hoff
Journalist
4161 2297
jimhoff@voreslokalavis.dk

Torvegade 5–7, 7323 Give

Vi tager ansvar for indholdet 
og er tilmeldt

Kollega søges
Vi søger en kollega, som kan komme efter  

studie/skole onsdag fra 15:00– 18:00.

Du skal hjælpe med at skrive tilbud og  
andet lettere kontor- og pakkearbejde  

på Ryttervangen 1, Give. 

Henvendelse til Johnny Kristensen
jk@servicekompagniet.dk / +45 7026 2686

Tilbage i marts 2023 
skrev Vores Lokal-
Avis en artikel om 
store byggeplaner i 
Thyregod, hvoraf det 
fremgik, at en privat 
lodsejer og privat 
lokal bygherre ønsker 
at bygge 93 boliger 
på et areal for bolig-
kvarteret Skovlunden. 
Hvor det projekt lig-
ger nu, kan du læse 
mere om her. 

 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
THYREGOD: Det er ikke kun 
i Give, at der tales om nybyg-
geri i forhold til privatboliger. 
Således vækker et større bo-
ligprojekt i Thyregod en del 
opsigt. Her har en lodsejer 
tilbage i november 2022 hos 
teknisk udvalg i Vejle Kom-
mune anmodet om planlæg-
ning for et område syd for 
Skovlunden i Thyregod.  

Området på små 10 hektar 
er udlagt i en kommuneplan-

ramme, hvor anvendelsen er 
fastlagt til boligformål i form 
af lav boligbebyggelse og 
kollektive anlæg som f.eks. 
offentlige og private institu-
tioner.  
Området rummer markareal, 
en kort strækning af den 
eksisterende vej, Skovlunden, 
og et smalt areal til udvidelse 
af denne vej. Og det er her, 
at der ligger et ønske om at 
opføre 93 boliger, fordelt 
på 48 tæt lav boliger som 
dobbelthuse og 45 åben lav 
boliger, herunder seks mindre 
åben lav boliger på kompakt-
parceller. 
 
Et blandet boligområ-
de med stor diversitet 
i alder, familiemønster 
og pladsbehov 
I november 2022 landede et 
potent byggeprojekt i Thy-
regod på bordet hos Teknisk 
Udvalg i Vejle Kommune, 
hvor et nyt boligområde syd 
for Skovlunden var på tegne-
brættet. Potentielt kan det 
medføre i omegnen af 200 
nye borgere i byen 
Området opdeles i 4 delom-
råder. Delområde 1-3 udlæg-

ges til lav boligbebyggelse 
og delområde 4 til tekniske 
formål som fællesantenne, 
alternativt ved nedlæggelse 
af masten til fælles friareal 
for boligområdet.   
-Hensigten er at skabe et 
blandet boligområde, der kan 
tilgodese en stor diversitet 
i alder, familiemønster og 
pladsbehov. Der sikres en 
omtrent ligelig fordeling af 
åben lav og tæt lav boliger i 
området, og der fastlægges 
et maximalt antal tæt lav 
boliger for hvert delområde”, 
fremgik det af dagsordenen 
til udvalgsmødet i november 
2022.  
Formanden for teknisk 
udvalg, Gerda Jørgensen (V), 
sagde tilbage i november 
2022 følgende om dette nye 
initiativrige tiltag. 
- Nu skal forvaltningen 
arbejde videre med projektet. 
Der skal først og fremmest 
etableres en ny lokalplan 
for området, og det er sat i 
proces. Det handler også om, 
at udvikleren af projektet og 
forvaltningen bliver enige om 
projektet, og når det er sket, 
går sagen tilbage til teknisk 
udvalg. Projektet bliver sendt 
til høring, og byrådet skal 
også nikke ja til projektet. 
 
Gode nyheder fra tek-
nisk udvalg på lokalrå-
dets årsmøde 
Onsdag den 6. marts var 
lokalplanen så på dagsorde-
nen hos teknisk udvalg, og 
samme aften mødte Gerda 
Jørgensen op til Thyregod-
Vester lokalråds årsmøde i 
Thyregod Kursuscenter med 
en god nyhed:  
-Lokalplanen er godkendt i 
dag i teknisk udvalg, så nu 

er næste skridt at planen 
skal sendes i høring i 5 uger. 
Dermed er vi nået et stort 
og godt skridt videre. Med 
hensyn til et ønske om en 
ny vejadgang til det nye 
beboelsesområde, hvor flere 
borgere har ønsket, at man 
ikke skulle køre gennem 
Skovlunden for at komme ud 
til de nye udstykninger, men 
en helt ny vejføring vil påføre 
udvikler af projektet, der er 
privat, en del udgifter.  
-Der er jo også en god vej i 
dag ind gennem Skovlunden, 
så der for er der ret beset in-
gen argumenter for at lave en 
ny vej. Men når det er sagt, 
så skal vi naturligvis kigge 
overordnede på trafikforhol-
dene, og I kan jo som borgere 
også kommentere på det via 
den høringsfase, der nu snart 
går i gang. 
 

Såvel formanden for teknisk 
udvalg som formanden for 
lokalrådet i Thyregod-Vester, 
Jean Darly, udtrykte stor 
glæde over, at det nu ser ud 
til, at der er et regulært byg-
geboom på vej i Thyregod.  
-Det her er rigtig godt for ud-
viklingen af vores by og no-
get, vi har sukket efter i lang 
tid. Med et scenarie, der kan 
medføre omkring 200 nye 
borgere i byen, ser vi ind i en 
positiv for vores bysamfund, 
vores foreningsliv, skole osv., 
konstaterede Jean Darly.  
 
Projektet på Solsorte-
vej ramt af konkurs 

Til gengæld var der ikke 
positivt nyt om byggeprojek-
tet på Solsortevej, hvor der 
var lagt op til et byggeprojekt 
med 16 nye lejeboliger i regi 
af Domea på den nye vej, 

Gråspurvevej. Men Domeas 
samarbejdspartner, Dansk 
Boligbyg, blev meldt konkurs 
ultimo februar. Så dette ellers 
fine projekt er for en stund 
lagt i skuffen. 
Projektet skulle efter pla-
nerne være påbegyndt her 
i starten af 2024 og stået 
indflytningsklar i midten af 
2025. 
-Her og nu ved vi ikke, hvad 
der skal ske med projektet, 
så vi stiller os o venteposi-
tion, men håber da at Domea 
finder en anden samarbejds-
partner. Men lad os glæde 
os over, at der nu kommer 
til at ske en masse godt på 
jorden syd for Skovlunden. 
Det er virkelig et projekt, der 
kan skabe både udvikling 
og vækst i byen, sagde Jean 
Darly.

LOKALPLAN VEDTAGET: Byggeboom på vej i Thyregod 
med 93 boliger på tegnebrættet  

Det er her syd for boligområdet Skovlunden i Thyregod, at der er givet grønt lys til opførelsen af 93 
boliger. Den nye lokalplan skal dog lige gennem en 5 uger lang høringsfase, inden gravemaskinerne 
kører frem. Grafik: Jim Hoff
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GIVE SUPERBRUGS 
– lidt udover det sædvanlige

DIN LOKALE DELIKATESSEDIN LOKALE DELIKATESSE TILBYDER TILBYDER
lækre 3 lags smørrebrødlækre 3 lags smørrebrød  

DU VÆLGER VI PAKKERDU VÆLGER VI PAKKER

Pr. stk.

27,-

GÆLDER  
KUN  

FREDAG 
VI 

FYLDER 
DISKEN

SÆLGES 
I PAKKER 

MED 4 STK

DIN LOKALE SLAGTER TILBYDERDIN LOKALE SLAGTER TILBYDER
Flotte entrecote bøfferFlotte entrecote bøffer
200 G PR BØF 200 G PR BØF 

Pr. stk. KUN

30,-

GÆLDER 
FREDAG OG 

LØRDAG 

Pr. stk. KUN

25,-

DIN LOKALE BAGERDIN LOKALE BAGER TILBYDER TILBYDER
WIENERKRINGLERWIENERKRINGLER  

MED SUKKERMED SUKKER

VILD PRISVILD PRIS
KærgårdenKærgården
200 G 200 G 

Pr. stk. KUN

10,-

GÆLDER 
FREDAG – 

LØRDAG OG 
SØNDAG

Maks 6 pakker  
pr. kunde pr. dag

I NÆSTE UGE KOMMER DER HELT VILDE PRISER. 
VI FEJER 111 ÅRS FØDSELSDAG 

Hold øje her i avisen + BrandeBladet og vores lokalavis

FØLG OS PÅ FACEBOOK 
som 9465 andre gør. Så er du altid opdateret med  

nyheder, Event samt rigtig gode ”JA TAK” tilbud
Gælder MANDAG
1 PAKKE
SOLSIKKE 
RUGBRØD  
ELLER  
SOLSIKKE 
BOLLER 
SCHULSTAD
950 G / 500 G  
FRIT VALG

1 PAKKE

1195

Gælder 
MANDAG

Gælder TORSDAG

PR. PAKKE

2995

Gælder 
TORSDAG

1 pakke

HAKKET  
OKSEKØD
4-7 %  
400 g

PR. PAKKE

3995

Gælder 
TORSDAG

1 pakke

FERSK DANSK 
KYLLINGBRYSTFILET
800 g

Gælder

LÆKKER FRISKSMURT

SMØRREBRØD
m/ 3 lag pålæg
Du vælger - vi pakker

GÆLDER 

FREDAG

LØS  
VÆGT  
SLIK
»BLAND SELV«

PR. 100 G.

995

Gælder  
FREDAG LØRDAG, 

SØNDAG

PR. STK.

2700

Gælder  
FREDAG

FREDAG

Gælder TIRSDAG

PR. STK

198

Gælder 
TIRSDAG

PR. PAKKE

895

Gælder 
TIRSDAG

1 PAKKE PÅLÆG
Coop  
Flere varianter

FRUGTMARKED 
1 liter

MÆLK
»Økologisk  
fra Thise«
Let - Mini -  
Skummet

1 liter

LAKTOSEFRI  
MÆLK
»fra Arla « Let - Mini - Sød

Gælder ONSDAG

FRIT VALG

795

Gælder 
ONSDAG

FRIT VALG

1195

Gælder ONSDAG

Åbningstider: Mandag - fredag 8.00-20.00 Lørdag og søndag 8.00-18.00 
SuperBrugsen Give . Fredensgade 1 . 7323 Give . Tlf. 7573 1422. Der tages forbehold for udsolgte varer.
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Garage/ 
carport søges
Jeg ønsker garage/carport i Give midtby
Henvendelse:
Erik Skødebjerg
Tlf. 5051 2407

Generalforsamling
i Gadbjerg Hallen
Mandag den 18. marts 2024 kl. 20.00
Dagsorden iflg. vedtægter
1. Valg af dirigent
2. Aflæggelse af beretning
3.  Aflæggelse af regnskab
4.  Behandling af indkomne forslag 

(forslag, der ønskes behandlet på generalforsamlin-
gen, skal være formanden i hænde senest 8 dage før 
generalforsamlingen)

5. Valg af bestyrelse
6.  Oplysning om foreningernes repræsentanter til besty-

relsen
7. Valg af revision
8. Eventuelt

Bestyrelsen

 

 

Generalforsamling 
i Gadbjerg Hallen               
mandag den 18. marts 2024 kl. 20.00 

Dagsorden iflg. vedtægter 
1. Valg af dirigent 
2. Aflæggelse af beretning 
3. Aflæggelse af regnskab 
4. Behandling af indkomne forslag 
    (forslag der ønskes behandlet på generalforsamlingen skal være 
    formanden i hænde senest 8 dage før generalforsamlingen) 
5. Valg af bestyrelse 
6. Oplysning om foreningernes repræsentanter til bestyrelsen 
7. Valg af revision 
8. Eventuelt 
Bestyrelsen 
 

 

Mandag den 18. marts kl. 14.00  
i Søndermarkshallen
med orientering om rejseforsikring m.m.
Fri entré og kaffe.

Årsmøde i 
Æ L D R E  S A G E N 
– bemærk, ændret til Søndermarkshallen.

Thyregod-Vester lokal-
råd havde inviteret til 
årsmøde onsdag aften 
i Thyregod Kursus-
center, og det blev 
en indholdsrig aften 
med mange fine ind-
læg, invitation til tæt 
samarbejde byens rå 
og foreninger imellem, 
en ivrig cykelstidebat, 
ligesom der også var 
et glimrende indlæg 
fra skoleleder Annette 
Terney.  

 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  

THYREGOD: Der er mange 
måder, man kan indlede et 
årsmøde i et lokalråd på. 
Men at starte op med god, 
gammeldags velsmagende 
aspargessuppe, det er tæt på 
genialt. Det var kursuscenter 
Thyregod der lagde lokaler 
til, og det var kursuscentret 
madmor, Karina Grarup 
Klinkgaard, der til gæsternes 
store fornøjelse havde tryllet 
den lækre ret frem. 

Borgerforeningens formand, 
Jens Erik Svane, blev uden 
sværdslag valgt til ordstyrer, 
og han overgav taletidskortet 
til lokalrådets formand, Jean 
Darly, der stod klar med sin 
årsberetning for 2023.  

Han omtalte indledningsvist 
en række fine aktiviteter i 
byen lige fra online-foredra-
gene af naturvidenskabelig 
karakter i kirkehuset over 
den flotte Thyregod PR-film, 

lokalrådet har fået lavet, til 
den buldrende succes med 
hundeevents på Lilleskov 
Slot, hvor Lotte og Torben 
Hohrmann i den grad har fået 
sat Thyregod på både dan-
marks- og europakortet.  
 
Cykelsti og bysyn  

Darly kom også ind på indvi-
elsen af den nye cykelsti mel-
lem Thyregod og Vesterlund, 
og netop cykelstien blev 
senere så stort og følelsesla-
det et tema denne aften, at vi 
behandler dette i en særskilt 
artikel her i avisen.  

På det helt lavpraktiske plan 
havde lokalrådet et bysyn 

med kommunen den 4. 
oktober, hvor der var flere 
punkter på programmet. 
- Vi havde forinden spurgt 
borgerne, om der var ting, vi 
skulle have med på dags-
ordenen. Vi fik det hele 
skrevet ind, fik sendt hele 
vores oplæg til forvaltning 
og teknisk udvalg, så de 
kunne være godt forberedt 
til mødet med os.  
-Det blev et godt Vi havde et 
godt by-synsmøde med kom-
munen, hvor vi diskuterede 
ønskerne i Thyregod-Vester. 
Og vi fik afklaret en del ting. 
Blandt andet fik vi afklaret 
nogle ting, der bedst hører 
hjemme under ”Giv et praj”-
ordningen. Men der var også 
en del ting fra mødet, som 
kommunen ikke har fulgt op 
på. Faktisk er der 9 uafslut-
tede punkter ud af i alt 13 
punkter. Det er vi absolut 
ikke tilfredse med. Men vi 

har ikke tænkt os at give slip, 
konstaterede lokalrådsfor-
manden med markant tryk på 
ordet ‘ikke’. 
 
Fokuspunkt: Sammen 
løfter vi bedre 

Lokalrådet tog i 2023 initiativ 
til fokuspunktet “Sammen 
løfter vi bedre”, hvor man 
i lokalrådet afholder for-
mandsmøder med Thyregod 
Vester borgerforening og 
med Vesterlund beboer-
forening. Vi synes, vi kan 
hjælpe hinanden til at blive et 
stærkt, sammentømret hold, 
som gennem dialog løfter 
vores lokalområde i flok.  

-Ved at involvere hinanden 
får vi nye input, gode ideer, 
altså vi trækker alle sam-
men på den samme hammel. 
Derfor har vi i Lokalrådet 
taget initiativ til, at vi kan 

godt bruge en repræsentant 
fra borgerforeningen og fra 
beboerforening i lokalrå-
dets bestyrelse. På vores 
formandsmøder med de to 
foreninger, har vi bedt dem 
om at drøfte, muligheden for 
at stille med en repræsentant 
til lokalrådet, forklarerede 
Jean Darly. 
 
Fin kickstart  
af “landsbyvisionen” 

Apropos “Sammen løfter vi 
bedre”, så afholdt lokalrådet 
et møde 6. november, hvor 
man fik igangsat arbejdet 
med den store landsbyvision. 
Det blev der fulgt op lørdag 
den 27. januar, hvor der blev 
afholdt borgermøde med 
dertil hørende workshop i 
regi af Lokalrådet i Thyregod.  
-Temaet var “landsbyvisio-
ner”, hvor borgere fra Thyre-
god og Vesterlund i fælles-
skab fandt frem til nogle 
overordnede mål og visioner 
for de to samfund. Her et lille 
udpluk af indkomne forslag: 
Lidt grønnere, lidt vildere, lidt 
mere natur, mere liv, glæde 
og fællesskab. Fodboldbane 
til park/hundeskov, eller 
folkepark. Byforskønnelse, 
huse til nedrivning? Hastig-
hedsdæmpende tiltag og 
parkeringsplads, styrkelse 
fællesskabet, ungelivet og 
landsbylivet.  
-Vi synes, at der skal laves en 
langstrakt plan med en række 
‘beredskabsplaner’ i skuffen, 
så vi som bysamfund kan 
reagere her og nu på forskel-
lige udviklinger i byen. Det 
kunne for eksempel være et 
gammelt hus, der står til salg 
– kunne vi i byen bruge det 
til et eller andet. Det handler 
om at være på forkant med 
udviklingen, pointerede Jean 
Darly som afrunding på sin 
årsberetning. 
 
Lokalrådet barberet 
ned til 4 mand 

Herefter fremlagde kasserer 
Kirsten Welling regnskabet, 

der helt gnidningsløst blev 
godkendt af generalforsam-
lingen, og så stod der valg til 
lokalrådet på plakaten.  
Jean Darly blev genvalgt 
som formand, mens Chri-
stian Fridmann og Jørgen 
Hein begge ikke stillede op 
til genvalg. De stillede sig 
dog til rådighed som sup-
pleanter og blev valgt ind på 
den konto. Det betyder, at 
lokalrådet i skrivende stund 
består af Jean Darly, Jørgen 
Schøneman, Bjarne Boysen 
og Kirsten Welling samt de to 
førnævnte suppleanter.  
- Lige nu er vi fire i rådet, 
men der ligger en åben 
mulighed for, at Borgerfor-
eningen og Beboerforenin-
gen kan få en repræsentant 
ind, det håber vi da meget 
på. De har generalforsamling 
den 19. marts, og så vi må se, 
om de derefter er klar med 
en repræsentant i lokalrådet, 
fortæller Jean Darly.  
 
Efterfølgende var der besøg 
af de to byrådsmedlem-
mer Gerda Jørgensen (V) og 
Svend Erik Nielsen (Æ) samt 
lokale Niels Clemmensen, 
hvor der blev debatteret 
cykelsti, og hvor den nye 
lokalplan blev diskuteret - alt 
sammen noget, vi kommer 
ind på i en særskilt artikel. 
 
Som sidste punkt på dagsor-
denen var det skoleleder An-
nette Ternye, der kom med et 
stærkt indlæg om Thyregod 
Skole - også dette behandler 
vi i en særskilt artikel. 

Thyregod-Vester lokalråd årsmøde 2024: 
Landsbyvisioner og fokus på lokalt samarbejde 

Formanden for Thyregod-Vester Lokalråd, Jean Darly, kunne i sin beretning for 2023 fortælle om en 
lang række tiltag, der skal være med til at satte gang i udviklingen i Thyregod og Vesterlund. Foto: Jim 
Hoff
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DANMARKS HYGGELIGSTE HAVEFEST
 

DANMARKS BEDSTE HOVEDSPONSORER

GIVEOPENAIR.DK   ·   FACEBOOK.COM/GIVEOPENAIR

499 KR.
Gratis for børn under 12 år ifølge med en voksen.
Billetter kan købes i SuperBrugsen i Give eller på ticketmaster.dk.
Ticketmaster tillægger et gebyr pr. billet.

  13.00  KANDIS 
 15.00 MIDT OM NATTEN 

 17.00 ICEKIID 

  19.00 DODO & THE DODOS 

 21.00 GOBS

  23.00 QUEEN MACHINE
2 0 2 4

15. JUNI
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Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
GIVE/HEDEGÅRD: Det er et 
stykke lokal idrætshistorie, 
der snart forsvinder fra Give 
for at blive til lokal skole-
historie i Hedegård, når de 
pavilloner, der siden oktober 
2017 har dannet rammerne 
om fitnesscentret Kom og 
Træn holder store flyttedag.  
 
I forbindelse med åbningen 
af det nye idrætscenter i Give 
har Kom og Træn fået nye 
lokaler her, og dermed var 
behovet for de ellers glimren-
de pavilloner ligesom ikke til 
stede mere. Derfor kontakte-
de Michael Hansen og Jacob 
Egebjerg Vestergaard fra 
styregruppen i Kom og Træn 
Hedegård Friskole med det 
salig Lars Larsen ville kalde 
“et rigtig godt tilbud”. 
-Vi ved jo, at Hedegård 
Friskole går og pusler med 
at udvide med en 9. klasse, 
men at de mangler lokaler. 
Derfor tænkte vi, at det 
kunne være en god ide at 
tilbyde friskolen at overtage 
pavillonerne efter os – til en 
favorabel pris, naturligvis. På 
den måde holder vi tingene 
lokalt, og i dette tilfælde her 
giver det bare god mening, 
siger Michael og Jacob.  
 
Har længe ønsket at 
kunne tilbyde 9. klasse 

Og den ide var såvel skolele-
deren som friskolens besty-
relse helt med på.  
 
-Vi her i nogle år haft en am-
bition om at tilbyde 9. klasse 
her på skolen. Der er så nogle 
ting omkring økonomi og 
rammer, der først skal falde 
på plads. Da først coronaen 
og siden krigen i Ukraine 
ramte, gjorde det vores 
byggeprojekt meget dyrere, 
og derfor har vi ikke kunnet 
effektuere drømmen om en 
9. klasse.   
- Men med muligheden for 
pludselig at få 195 kvadrat-
meter til rådighed i form 
af pavillonerne fra Kom og 
Træn, så giver det os nogle 
aktuelle muligheder for at gå 
målrettet efter at etablere en 
9. klasse, fortæller friskolens 

bestyrelsesformand Lasse 
Hamer Hedeby, der roser 
Kom og Træn for at tænke 
Hedegård ind i deres pavil-
lonplaner – og for det ganske 
gavmilde tilbud.  
 
Der skal skabes  
et ungemiljø for  
8. og 9. klasse 
Viceskoleleder Karin Rasmus-
sen fortæller, at når man har 
fået de nye pavilloner på 
plads, så er det hensigten på 
sigt at skabe et ungemiljø, 
hvor 8. og 9. klasse har deres 
egen lille verden. 
- Med så meget ekstra plads 
giver det os nogle mulighe-
der, uanset om vi får 9. klasse 
eller ej. Vi får i hvert fald en 
god mulighed for at skabe et 
rigtig godt miljø for skolens 
ældste elever med de mange 
ekstra kvadratmeter til rådig-
hed. De nye pavilloner kom-
mer til at stå på arealet ved 
og omkring skolens udendørs 
basketballbane i forlængelse 
af vores andre pavilloner. 
Her er det hensigten, at vi i 
de nye pavilloner på sigt skal 
lave to klasseværelser og 
et fællesrum - og som sagt 
skabe et miljø, hvor de unge 
føler sig hjemme og tager 
ejerskab over ‘deres egen 
verden’ her på skolen, fortæl-
ler Karin Rasmussen. 
 
Tager de nye  
pavilloner i brug  
til august 2024 
Bestyrelsesformand Lasse 
Hamer Hedeby kan oplyse, 
at pavillonerne fra Kom og 
Træn, der lige nu står bag ved 
Ikærhallens gymnastiksal, 
ikke bliver flyttet til Hede-
gård her og nu.  
 
-Der er en del både praktiske 
og byggejuridiske ting, der 
skal gå i orden, inden vi kan 
flytte pavillonerne. Vi har en 
arkitekt og et ingeniørfirma 
til at arbejde med at skaffe 
os en byggetilladelse, og så 
skal selve jorden, hvorpå 
pavillonerne skal stå også 
funderes, ligesom der skal 
lægges strøm ind osv. Min 
vurdering er, at vi kan flytte 
pavillonerne til sommer, så 
de bliver klar til brug, når det 

nye skoleår starter til august. 
Her vil vi så i starten råde 
over et stort lokale, som vi 
i fred og ro kan udvikle og 
opgradere løbende og på den 
måde skabe de helt rigtige 
rammer.  
 
-Vi skal også have kigget 
på de andre ‘midlertidige’ 
pavilloner, som vi har haft 
siden 1996. Vi beholder dem 
i første omgang, men de skal 
nok lige opgraderes og shines 
lidt op – og det tænker vi 
bliver en forældreopgave, 
siger Lasse. 
 
Forventer at kunne  
tilbyde 9. klasse  
indenfor et par år 
At man nu nærmest får sendt 
195 uventede kvadratmeter 
ned fra himlen i form af den 
store kran fra Give Sværgods, 
der skal flytte og transpor-
tere pavillonerne fra Give 
til Hedegård, betyder rigtig 
meget i forhold til at komme 
foran tidsmæssigt i forhold til 
rammerne for en 9. klasse. 
 
-Nu kan vi med det prakti-
ske og rammerne på plads 
speede processen lidt op 
og have skærpet fokus på 
udviklingen af et koncept for 
9. klasse. Det er en masse 
skolepædagogiske ting, der 
skal falde i hak. Nu skal vi 
til at forholde os til at have 
elever til eksamen, og frem 
for alt skal vi jo have både 
forældrene og børnene med 

på ideen. Her har vi fået 
masser af positive tilkendegi-
velser og opbakning omkring 
9. klasseprojektet. 9. klasse 
er da også et stort punkt på 
vores generalforsamling den 
18. april, hvor vi håber, vi får 
grønt lys af generalforsam-
lingen til at køre konkret og 
målrettet frem med etable-
ringen af en 9. klasse, siger 
Lasse, der kan oplyse, at 
det er planen, at Hedegård 
Friskole kan tilbyde 9. klasse 
inden for en tidshorisont på 
et par år. 
 
En klar styrkelse  
af skolen 

De nye lokaler skal naturlig-
vis gøres skoleparate, så der 

skal laves en opgradering og 
istandsættelse af lokalerne, 
og her regner Lasse med, at 
man igen kan trække på de 
altid velvillige og løsningspa-
rate forældreressourcer, man 
råder over på friskolen. 
 
Skoleleder Jette Bech 
Mathiesen ser også frem til, 
at skolen nu får mulighed 
for endelig at kunne tilbyde 
skolens elever at gøre deres 
skoleforløb helt færdigt på 
Hedegård Friskole.  
-Tidligere har det ikke været 
realiserbart pga. økonomien 
i projektet. Men med de her 
nye rammer på plads er situa-
tionen en anden. Det betyder 
meget for os, at vi kan tilbyde 
et helt skoleforløb fra 0.-9. 

kl., og at vi afslutter med Fol-
keskolens Afgangsprøve i 9. 
kl. Flere forældre efterspør-
ger muligheden for at afslutte 
med 9. kl., så det vil være en 
fordel, at elever og forældre 
ved, at de kan gøre deres 
skolegang færdig her, så de 
ikke skal ud for at søge andre 
græsgange efter 8. klasse.

Det her kan være med til at 
sikre os på den lange bane 
og udvikle og styrke skolen 
pædagogisk, understreger 
Jette Bech Mathiesen. 

Fra fitness til friskole: 
Kom og Træns pavilloner bliver til klasselokaler på Hedegård Friskole

Her er vi med til den officielle overdragelse af nøglerne til pavillonerne. Fra venstre er det skoleleder Jette Bech Mathiesen, skolebesty-
relsesformand Lasse Hamer Hedeby, formand for Kom og Træns styregruppe, Jacob Egebjerg Vestergaard og Kom og Træns økonomian-
svarlige, Michael Hansen. Foto: Kom og Træn

Skoleleder Jette Bech Mathiesen og skolebestyrelsesformand Lasse Hamer Hedeby ser meget frem 
til, at Hedegård Friskole indenfor en kort årrække kan tilbyde 9. klasse. Det er bag de to, at de nye 
pavilloner skal stilles op.  Foto: Jim Hoff

5. oktober 2017 ankom der en række store 
pavillonelementer med kranbåret ‘luftpost’ til 
bagsiden af Ikærhallen, hvor de i den samlede 
udgave kom til udgøre det nye foreningsba-
serede fitnesscenter Kom og Træn. Og nu skal 
pavillonerne snart ud at flyve igen, helt præcist 
til Hedegård Friskole, hvor de skal bruges som 
klasselokaler. 
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To stærke  
rådgivere  
på vores hold  
i Billund
Hos os får du en personlig rådgiver, der kender 
din økonomi, dine drømme og dine muligheder  
– og som du kan ringe direkte til.

Tina Risbjerg Uth 
kunderådgiver

» Ring til Tina 76 88 91 64

Janne Frøsig Kirkegaard
kunderådgiver

» Ring til Janne på 76 88 91 65

Billund afdeling | telefon 76 88 91 60
sparkron.dk

Hjortsvangen 34 · 7323 Give · Tel.  75 73 25 33 · www.hvlarsen.dk

• Byggeri 
• Tilbygninger
• Renovering af tag
• Hovedentrepriser
• Fagentrepriser
• Renoveringer
• Udskiftning af vinduer
• Diverse tømreropgaver

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
THYREGOD: Lørdag morgen 
den 2. marts klokken 7.00 
blev der for alvor ‘pakket 
gaver ud’ i Thyregod Svøm-
meklub. Her ankom det friske 
hold af morgensvømmere 
til det de troede skulle være 
en almindelig morgensvøm-
ningsseance. Men de blev 
positivt overraskede, skal avi-
sens udsendte hilse at sige. 
For da morgensvømmerne 
kom ind i svømmehallen, blev 
de mødt af et kærkomment 
syn: 14 spritnye aqua bikes 
(det lyder altså noget bedre 
end vandcykler, smiley) stod 
linet op klar til at blive sat i 
vandet. De to aqua fitness-
instruktører Heidi og Benny 
Thomasen stod sammen med 
medlemmer fra bestyrelsen 
i svømmeklubben klar til at 
modtage de overraskede mor-
gensvømmere med åbne arme 
og brede smil – alt imens de 
baksede med at få de 14 cyk-
ler placeret i bølgen blå.  
 
4 fonde bag  
finansieringen af de 
257.000 kroner 
Svømmeklubbens sekretær, 
Mathias Arico, kunne for-
tælle, at de 14 aqua bikes var 
ankommet torsdag, og så fik 
de fingernemme folk i flokken 
ellers travlt med at samle 
cyklerne.  
-Cyklerne kom i samlesæt, så 
vi skulle selv sætte ben, sadel 
og styr på. Det var ren ‘Ikea’, 
men det gik jo alligevel, selvom 
jeg selv kom til at vende et par 
fødder forkert på den første 
cykel, lyder det fra den unge 
mand med et stort smil.  

De 14 aqua bikes har ikke 
været helt billige, men sådan 
er det jo, når man køber godt 
kram ind. 
-I alt står de i 257.000 kroner, 
men det er også de allerny-
este opdaterede modeller vi 
har fået. Finansieringen har vi 
skaffet via fonde, idet Nordea 
Fonden, Den Jyske Sparekas-
ses Fond, MES og Thyregod 
Fællesantenne har doneret 
penge til os, hvilket vi natur-
ligvis er dybt taknemmelige 
for. Vi har arbejdet på det her 
projekt i cirka halvandet år, og 
nu er vi i mål, siger Mathias.  
De gamle aqua bikes har 
klubben solgt til en svømme-
klub i Skærbæk, så alt i alt har 
opgraderingen af aqua bikes 
faktisk givet lidt penge til 
klubkassen – det er det man 
kalder godt købmandskab. 
 
God værkstedshumor 

Den lokale svømmeklub har 
faktisk tilbudt aqua fitness si-
den 2013 i forskellige afskyg-
ninger med både løbebånd, 
aqua bikes og fitnesstræning 
i vand. Klubben har dog i en 
rum tid satset mest på aqua 
fitness via aqua bikes, fordi 
det er det, svømmerne/delta-
gerne er mest til.  

I forbindelse med opstarten 
denne lørdag morgen var der 
stor glæde at spore hos del-
tagerne over det nye udstyr, 
og at der også er plads til god 
værkstedshumor under de 
undersøiske anstrengelser, fik 
vi også smagsprøver på.  
Mens deltagerne sad og 
baksede med at justere og 
tilpasse sadelhøjde osv., 
udbrød en af mændene: 
-Min stang er altså alt for 

kort – og da resten af flokken 
var færdig med at knække 
sammen af grin over den 
lidt vovede og morgenfriske 
melding, lød det kvikke svar 
fra instruktøren.  
- Det er nok fordi, at du 
befinder dig koldt vand, tror 
du ikke? Og så startede en ny 
latterbølge.  
 
2 aqua fitness hold 
– og der må meget 
gerne komme flere 
Klubben har i skrivende to 
aqua fitnesshold. Det ene 
hold kører lørdag morgen fra 
klokken 7.00 til 8.00, og det 
andet kører onsdag aften fra 
20.30 til 21.30. Der er cirka 
18 deltagere pr. Hold 
-Træningen foregår typisk 

på den måde, at der er fæl-
les opvarmning i vandet, 
hvor efter deltagerne bliver 
del top i 2 hold, hvor det 
ene hold cykler, mens det 
andet hold laver deep water 
træning. Og så lukker vi med 
fælles udstrækning, forklarer 
aqua fitness-instruktør Benny 
Thomasen Nielsen. 
Det er ham og hans absolut 
bedre halvdel, Heidi, der står 
for lørdagstræningen, mens 
klubbens formand, Christian 
Fridmann, står for onsdags-
holdet sammen med Seba-
stian og Jens Peter. 

Både Mathias og Benny 
ser med denne fornemme 
opgradering meget gerne at 
endnu flere melder sig under 
aquafitnesstræningens faner.  

Barsler med nyt  
livsstilsændrende  
tiltag: You Turn 
Mathias kan også fortælle, at 
svømmeklubben går og barsler 
med et helt nyt interessant 
tiltag. 
-Vi går og pusler med at sætte 
et You Turn-hold op. Det 
handler om livsstilsændring, 
hvor vi går ind og tilbyder 
en kombination af fysisk 
aktivitet med foredrag om 
motion, sundhed og personlig 
udvikling. Fokus er at skabe 
sundere vaner på de nævnte 
parametre. Et hold målrettet 
folk, der gerne vil skabe varige 
ændringer i kost- og moti-
onsvaner, forklarer Mathias, 
alt imens dagens 14 deltagere 
nu har fået styr på maskiner 

og stanglængder og giver den 
fuld gas til tonerne af Donna 
Summers herlige 70’er hit, Hot 
Stuff.  
 
Her får du afslutningsvist lige 
Thyregod Svømmeklubs vare-
deklaration af aqua fitness: 
Aqua fitness er træning i vand 
på løbebånd, multimaskiner 
og spinningcykler. Træningen 
udnytter opdriften i vandet og 
er derfor meget skånsom for 
sener, led og muskler. Træ-
ningen er mere effektiv end 
træning på land, da vandet 
samtidigt giver modstand, så 
man øger forbrændingen og 
bringer formen i top.

Thyregod Svømmeklub opjusterer aqua fitness med en kvart million

Humøret er højt, når deltagerne først er kommet på sadlerne og Benny myndigt og med glimt i øjet dirigerer tropperne gennem vand-
masserne. Foto: Jim Hoff

De driftige ildsjæle i Thyregod Svømmeklubs 
bestyrelse har igen sat en flot milepæl i forenin-
gens historie. I sidste uge landede der 14 sprit-
nye aqua bikes til en samlet værdi af 257.000 
kroner, som giver klubben helt nye muligheder 
for træning i vand både for unge og voksne. 
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Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk 
 
ERHVERV: Vidste du, at når 
vi taler om produktion af 
tårne til vindmøller, så ligger 
verdens største tårnfabrik i 
Svindbæk mellem Give og 
Brande. Her finder vi virk-
somheden Welcon, der ejes 

af brødrene Jens og Carsten 
Risvig Pedersen. De kom-
mer fra Brande, har en tæt 
på livslang historik indenfor 
vindmølleindustrien, og er 
henholdsvis administrerende 
direktør og bestyrelsesfor-
mand. Welcon blev etableret 
i 1985, og virksomheden er i 
flere omgange blevet udbyg-
get og opgraderet.  
Senest i 2022/23, hvor 
virksomheden på bagkant af 
en udmelding fra regeringen 
om en femdobling af dansk 
vindenergi i 2023 med lokale 
KT Erhvervsbyg som tæt 
samarbejdspartner iværk-
satte en udvidelse på 30.000 
kvadratmeter bygninger 
og 45.000 kvadratmeter 
befæstet lagerareal samt 
11 hektar belægning. Man 
råder over 15 monterings- 
og svejselinjer, alt sammen 
med henblik på at etablere et 
effektivt produktionssetup 
med moderne teknologier 
som en nødvendig basis for 
en effektiv og konkurrence-
dygtig masseproduktion af 
høj kvalitet.  
 

Har investeret 1,2  
milliarder i udbygning 
af virksomheden 

Mandag havde virksomheden 
besøg af erhvervsminister 
Morten Bødskov (S) og det 
lokale folketingsmedlem 
Birgitte Vind (S), der er valgt i 
Vejle Sydkredsen.  
-Vi kommer her på Welcon 
i dag i forbindelse med 
regeringens fokus på den 
grønne omstilling, grønne 
industriarbejdspladser og 
provinsen, og regeringens 
arbejde med at nedbringe 
sagsbehandlingstider, så det 
bliver lettere at være en virk-
somhed, der bidrager til den 
grønne omstilling, forklarer 
Birgitte Vind, mens Jens og 
Carsten Risvig Pedersen gør 
klar til en kort introduktion 
i konferencerummet, inden 
den store rundvisning på 
virksomheden.  
-Vi har nu bygget ud og 
opgraderet for 1.2 milliar-
der kroner. Vi har 120.000 
kvadratmeter under tag og 
der er ansat 1000 medarbej-
dere. Vi har med udvidelsen 

nu en årlig kapacitet til at 
bearbejde 200.000 ton 
stål til vindmølletårne samt 
yderligere 40.000 ton stål 
til Stiesdals (Welcons faste 
samarbejdspartner, red.) 
flydende fundamenter. Vi 
har bygget et 210 meter lang 
ny hal, hvor vi maler tårnene 
- det største i Europa, og vi 
er den største producent af 
vindmølletårne i Europa, og 
måske endda i verden efter 
denne her udvidelse, fortæl-
ler Jens Risvig Pedersen.  
 
Udfordringer  
på transportvejene  
til Esbjerg 
Halvdelen af de tårne 
Welcon producerer ekspor-
teres til USA, og med de nye 
teknologiske muligheder 
producerer virksomheden 
nu off-shore tårne med en 
diameter på op til 10 meter 
i diameter. Og det er godt 
for eksporten, men det giver 
ifølge Jens Risvig Petersen 
nogle mere lavpraktiske 
udfordringer omkring logistik 
og transport.  

Erhvervsminister Morten Bødskov og det lokalt valgte folketingsmedlem, Birgitte Vind, besøgte sidste mandag vindmølletårnproducen-
ten Welcon - og var meget begejstrede for det, de så på rundturen. Foto: Jim Hoff

Erhvervsminister Morten Bødskov og det 
lokalt valgte folketingsmedlem Birgitte 
Vind besøgte mandag den lokale vindmøl-
letårnproducent, Welcon, mellem Give og 
Brande. Her var indgangsvinklen for be-
søget fokus på den grønne omstilling og 
grønne industriarbejdspladser i provinsen, 
ligesom Welcon fik mulighed for at vise 
virksomheden frem. 

Lokalt verdensvirksomhed: 
Erhvervsministeren dybt imponeret af Welcon
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-VI har en fast transport-
rute med vores tårne her 
fra Svindbæk til havnen i 
Esbjerg. En rute der i forve-
jen grundet smalle veje og 
mange sving ikke alle steder 
er ideel til den slags transport 
her. Og det er klart, at jo 
større tårnene bliver i diame-
ter, desto bedre veje kræves 
der, så vi kan komme sikkert 
og trygt frem til Esbjerg. 
Her håber vi på fra hjælp fra 
ministeren, konstaterede 
Jens Risvig.  
Her kunne Morten Bødskov 
fortælle, at han er bekendt 
med problematikken. 
-Samtlige borgmestre i de 
kommuner der ligger i “kor-
ridoren” fra Svindbæk til 
Esbjerg, har sendt et brev til 
mig om de her udfordringer. 
Så vi er i dialog om de her 
udfordringer. Det er klart, at 
vi i erhvervsministeriet skal 
være med til at sikre opti-
male transportforhold for 
en virksomhed som Welcon, 
der jo med sin eksport og 
store produktion er en meget 
vigtig spiller på markedet for 
grøn omstilling, pointerer 
Bødskov.  
 
Producerer 30 tårne 
om ugen 

Til den melding kunne Jens 
Risvig Pedersen supplere, at 
man en helt unik placering 
midt i Jylland er udfordret 
i forhold til mange konkur-
renter i Europa, der har valgt 
at lægge deres virksomheder 
i europæiske havnebyer og 
dermed har en fordel, hvad 
angår transport og logistik.  
-Det handler om historien 
her. Der var vores far, der for 
mange år siden grundlagde 
Welcom her i Svindbæk, og 
så har virksomheden udviklet 
sig herfra. Og det er jo ikke 
beliggenheden vi vælges ud 

fra, det er kvaliteten af vores 
arbejde – her på verdens 
største tårnfabrik. Vi produ-
cerer 30 tårne pr. uge, mens 
vores nærmeste konkur-
renter ligger på 10 pr. uge. 
Det siger jo noget om vores 
effektivitet og produktivi-
tet, konstaterer Jens Risvig 
Pedersen. 
 
Robotteknologi  
helt afgørende 

Kombinationen med at holde 
en høj produktivitet og sam-
tidig også holde en høj kvali-
tet er funderet i indførslen af 
robotteknologi. Det er ifølge 
Jens Risvig Pedersen med til 
at effektivisere processen i 
produktionen af tårnene.  
-Vi har som sagt omkring 
1000 ansatte i virksomheden, 
og her har vi en del uden-
landsk arbejdskraft. Det er 
rigtig svært at finde dansk 
arbejdskraft, eksempelvis 
smede, så i dag har vi ansat 
folk fra 22 forskellige natio-
ner, mestendels Østeuropa, 
men vi får også flere og flere 
vietnamesere ansat. De har 
i Vietnam en stor tradition 
med skibsværfter og stålin-
dustri, så de folk her ved nok, 
hvad det drejer sig om. Og 
jeg vil bare understrege, at 
vi har dygtige arbejdere her 
på Welcon, ellers kunne vi jo 
heller ikke producere på det 
niveau, vi gør. 
Erhvervsministeren spurgte 
ind til, hvor Welcon får sit 
stål fra, og her kunne Jens 
Risvig Pedersen fortælle, at 
det er fortrinsvis Sydkorea, 
Tyskland og DanSteel i Fre-
deriksværk, der leverer stålet 
til produktionen. 
 
Imponerende rundtur 

Efter denne intro- og spørge-
runde, var der dømt sik-

kerhedssko og gulve veste 
til dagens delegation fra 
folketinget, der under kyndig 
og kompetent guidning af 
Carsten og Jens Risvig Pe-
dersen fik en guidet rundtur 
i produktionshallerne på 
Welcon.  

Det blev til flere positive 
udbrud fra både Bødskov og 
Vind, der begge var meget 
imponerede over størrel-
sen af produktionen, der 
store elementer til tårnene 
og den effektivitet, som 
den manuelle og digitalise-
rede arbejdskraft til sammen 
udgør på Welcon. Mange 
husker nok tv-serien ‘Størst’ 
med Peter Ingemann, og her 
må man bare sige, at den 
gæve og jordnære journalist 
faktisk burde kigge forbi her 
i Svindbæk. Her er der da i 

den grad potentiale til en flot 
udsendelse.  
Efter rundturen leverede så-
vel Birgitte Vind som Morten 
Bødskov masser af rosende 
ord om det, de netop havde 
oplevet på verdens største 
producent af vindmølletårne. 
Damerne først, så her kom-
mer Birgittes ord om ople-
velsen. 
 
Bødskov: Vi skal være 
stolte over at vi har 
sådan en virksomhed i 
Danmark 
-Hvor er de bare fantastisk, 
at vi i Vejle Kommune har så 
stærk en virksomhed som 
Welcon. En virksomhed der 
er med til at fremmed den 
grønne omstilling, og som vi 
så absolut skal være stolte af 
ligger i vores kommune. Og 

så synes jeg, det er virkelig 
stærkt, at virksomheden har 
valgt at holde fast i sine rød-
der og er blevet her i Svind-
bæk. Dejligt at vi i dag fik den 
vist frem for erhvervsmini-
steren, så han kan se, hvad vi 
også kan her på egnen, siger 
Birgitte.  
Morten Bødskov var også 
fuld af beundring over det, 
han lige havde oplevet. 
-Det har været en fantastisk 
oplevelse at se denne flotte 
og store virksomhed. Rigtig 
spændende at komme rundt 
og se, hvordan man arbej-
der med høj faglighed og 
moderne teknologi på en stor 
virksomhed som Welcon, og 
interessant at få et indblik 
i det fine håndværk, man 
udfører her.  
-Vi skal i Danmark være 
stolte af at have den slags 

virksomheder, som leverer 
vindmøller i store dele af 
verden, og som er førende 
indenfor vindmølleindustrien. 
Samtidig også kredit til Wel-
con for at være med på den 
grønne omstilling, lyder det 
anerkendende fra erhvervs-
ministeren.  

Og det var da positiv snak, 
der i den grad var vind på 
Jens og Carsten Risvig Peder-
sens mølle! 

Vi giver dig nye muligheder!
Give Auto ApS
- en aftale er en aftale

Christian Nielsen Mekaniker

Tlf. 41 788 300, Torvegade 79, 7323 Give
email: info@giveauto.dk
web: www.giveauto.dk

Mange års erfaring inden for VW-gruppen

Mekanikeren der ved:
- en aftale er en aftale...

Service, olieskift, dækskift,
reperationer, aircondition m.m.

En del afEn del af

Velkommen til Salon 1400Velkommen til Salon 1400

Janne · Cecillie · Anette · Louise

Book 
din tid online 

på salon1400.dk
eller ring 

7573 1400

Carsten Risvig Pedersen (tv.) forklarer her, at Welcon modtager sit stål fra lande som Sydkorea, Tyskland og fra DanSteel i Frederiks-
værk. Foto: Jim Hoff
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VI UDFØRER:
•  Transport af teknisk udstyr
•  Distributionskørsel
• Maskintransport
•  Luftfragt

•  Full load
•  Express kørsel
•  Alle former for tip 

og grab kørsel

Flemming Thisgaard
danske vognmænd med danske chauffører

Hjortsvangen 56 • 7323 Give • Tlf.: 75 73 90 61 /  Mob.: 20 97 90 61
www.flemming-thisgaard.dk

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
THYREGOD: Et brandvarmt 
punkt var på dagsordenen 
onsdag aften, da lokalrådet i 
Thyregod-Vester afholdt års-
møde. Det handlede om del 
2 af cykelstien mellem Thyre-
god og Vesterlund, et projekt 
til 1.8 millioner kroner, der 
er rammesat til at blive en 
såkaldt “2 minus 2 vej”, hvor 
der i stedet for en decideret 
cykelsti males striber på 
begge sider af vejen, der skal 
indikere plads til cyklister i 
begge retninger. 

Projektet var egentlig god-
kendt og sendt til effektu-
ering, men så dukkede en 
protestgruppe op bestående 
dels af lodsejere på stræk-
ningen samt en række af de 
trafikanter, der bruger vejen 
mellem de to byer jævnligt.  
 
123 underskrifter mod 
“2 minus 1 vejen” 

Gruppen med de to lods-
ejere Børge Hansen og 
Niels Clemmensen i spid-

sen havde indsamlet 123 
underskrifter, der sagde ‘nej 
tak’ til “2 minus 1 vejen”, og 
protestbrevet blev overrakt 
til formanden for teknisk 
udvalg, Gerda Jørgensen, 
fredag den 1. marts ved en 
lille happening på cykelstien 
mellem de to byer.  
Udover protesten over 
ideen om en “2 minus 1 vej” 
åbenbarede de følgende 
dage også en kurre på trå-
den omkring kommunikati-
onsniveauet mellem pro-
testgruppen på den en side 
og lokalrådet og kommunen 
på den anden side.  
Lokalrådet og skolelederne i 
Thyregod og på efterskolen 
havde overfor kommunens 
sagt god for projektet med 
henvisning til solid rygdæk-
ning fra borgerne i områ-
det, men her var det så, at 
protestgruppen meldte hus 
forbi. 
 
Clemmensen:  
Ikke nok at orientere 
på Facebook 
Onsdag aften var det den 
tidligere lokalpolitiker og 

inkarnerede cykelstiforkæm-
per gennem flere årtier, Niels 
Clemmensen, der fik mu-
lighed for at forklare, hvilke 
argumenter, der ligger bag 
underskriftsindsamlingen. 
-Det var altså ikke alle, der 
var blevet informeret om, at 
lokalrådet og de to skole-
ledere bakkede op om “2 
minus 1 vejen”.  Mange føler 
ikke, at de er blevet spurgt. 
Vi hører efterfølgende, at 
lokalrådet havde informeret 
om sagen på deres hjem-
meside og på Facebook, men 
det er altså ikke alle borgere, 
der er på de sociale medier 
og sidder og kigger på jeres 
hjemmeside. Vi er en del, der 
føler, at vi ikke er blevet ori-
enteret godt nok. I min optik 
skal man lave en invitation 
til en høring, inden man som 
lokalråd siger god for sådan 
et projekt.  
-Vi har en stærk tradition 
her i Thyregod for at stå 
sammen og at løse tingene 
i fællesskab, her tænker jeg 
på vores svømmebad, hallen, 
Sandbjerg og Kildedalen – 
alt sammen gode projekter 
funderet på lokalt fællesskab, 
lød argumentet fra Clem-
mensen.  
 
Lokalrådsformand: 
Der er informeret 
bredt ud 
Lokalrådets formand Jean 
Darly tog stafetten op og 
forklarede set fra lokalrådets 
vinkel. 

-På et møde på Vesterlund 
Efterskole havde vi et møde 
med både borgere og poli-
tikere, og her benyttede vi 
lejligheden til at spørge ind 
til mulighederne i forhold 
til at få gang i etape 2. Her 
bliver vi hurtigt klar over, at 
vi vil ryge meget langt ned 
på kommunens priorite-
ringsliste, hvis der er tale om 
en decideret cykelsti som 
del 1. Det kunne betyde, at 
vi skulle vente yderligere 
40 år, så vi henvender os 
til Vesterlund Efterskole, 
Thyregod Skole samt borger- 
og beboerforeningerne, så vi 
kan stå stærkt i vores næste 
henvendelse til teknisk ud-
valg og lokalpolitikerne. Ved 
at acceptere en “2 minus 1 
vej” kunne vi allerede i 2024 
få færdiggjort 2. etape – og 
vi skal lige have med, at der 
kun var bevilget 1.8 mil-
lioner kroner, hvilket altså 
ikke rækker langt i forhold at 
etablere en egentlig cykelsti, 
forklarede Darly, hvorefter 
han kom ind på selve kom-
munikationsdelen angående 
det nye projekt.  

-At nogle ikke vidste, at 
lokalrådet havde anbefalet 
“2 minus 1 vejen” sammen 
med de to beboerforenin-
ger og skolerne, forstår jeg 
ikke. Det kan godt være, 
at ikke alle er på Facebook 
og ser lokalrådets hjemme-
side, men det kan bare ikke 
passe, at det ikke er blevet 
fortalt videre. Alle borgere 

var også inviteret ind til 
mødt på Vesterlund – og 
de lodsejere, der har givet 
jord fra til cykelstien, må da 
også vide noget også om 
det videre forløb. Når det er 
sagt, så vil jeg godt under-
strege, at lokalrådet da også 
meget gerne ser en komplet 
cykelsti mellem de to byer – 
men vi har bare forholdt os 
til virkeligheden og de reelle 
muligheder.  
 
Trafikken har ændret 
sig radikalt 

Hvad angår frasigelsen af “2 
minus 1 vejen” havde Niels 

Clemensen flere argumenter 
klar i debatkanonen.  
-At lave en “2 minus 1 vej” er 
langt fra den bedste løsning. 
Trafikken har ændret sig 
radikalt på vejen de sidste 
år, fordi også landbruget har 
ændret sig radikalt. Nu kører 
der dagligt store gylletrans-
portmaskiner på vejen, altså 
endnu mere tung landbrugs-
relateret trafik. Kartoffelpro-
duktionen er vokset osv. Som 
I ved, ligger der ½ meter grus 
i begge sider af vejen, for at 
gøre den bredere. Når biler 
møder landbrugsmaskiner, 
skal de ud i rabatten, når 
landbrugsmaskiner møder 

Cykelstien del 2 mellem Thyregod og Vesterlund 
skal lige en tur i tænkeboksen
Som det fremgik af en artikel her i avisen 
den 1. marts, er ikke alle borgere i Thyre-
god-Vesterområdet lige begejstrede for,  
at den sidste del af cykelstien mellem de to 
byer skal være en “2 minus 2 vej”.  
Onsdag aften blev der “luftet ud” i holdning- 
erne til lokalrådets årsmøde – og nu bliver 
projektet gentænkt i konstruktiv dialog.

Niels Clemmensen kom med flere argumenter mod ”2 minus 
1-modellen”, og han var heller ikke tilfreds med kommunikations-
niveauet fra lokalrådets side. Foto: Jim Hoff

Lokalrådets næstformand Bjarne Boysen understregede, at lokalrådet ikke er imod en klassisk 
cykelsti på del 2 - og han opfordrede til samarbejde og konstruktiv dialog parterne imellem.  
Foto: Jim Hoff
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MesterByg · Stigbjergvej 15 · 7330 Brande
info@mesterbyg.com · www.mesterbyg.com

• Tagarbejde
• Tømrerarbejde
• Udskiftning af døre  
 og vinduer

• Nye gulve og lofter
• Støbearbejde
• Specialopgaver
• Total entreprise

Hvis du har brug for vores hjælp...
Ring alle hverdage mellem 07:00 og 15:00

Vi glæder os til at hilse  
på dig og din bil!

Stolt Bilpartner siden 2011
Professionel service og reparation  
af alle bilmærker
Altid mulighed for lånebil, når din bil  
er på værksted
Få skræddersyet en serviceaftale der  
passer til dig og din bil
Express fordelskoncept

Ryttervangen 23 · 7323 Give · Tlf. 2728 4020

følg os på facebook

landbrugsmaskiner, så skal 
begge køretøjer ud i rabatten 
– og derfor er det da logisk, 
at cyklisterne bliver gidsler i 
det her spil – det hjælper en 
“2 minus 1 vej” overhovedet 
ikke på.  
-At man giver 1.8 millioner 
til falsk tryghed, er ikke 
smart. Vent nu til vi har 
pengene, så der kan laves en 
ordentlig og for alle sikker 
løsning. Har man sagt A, må 
man også sige B – og det 
skal ikke være denne her 
billige model, lød argumen-
terne fra Clemmensen.  
 
Frygter at ryge langt 
ned i cykelsti-køen 

Bjarne Boysen fra lokalrådet 
tog her til genmæle og for-
klarede bevæggrundene for, 
at man i lokalrådet havde 
sagt ja til “2 minus 1 model-
len”.  

Grunden til at vi lagde vores 
lod i vægtskålen til fordel for 
“2 minus 1 vejen” var den, 
at hvis vi stod fast på en 
klassisk cykelsti helle vejen, 
så frygtede vi, at vi ville ryge 
ned som nr. 78 i køen af cy-
kelstiprojekter. Første del ko-
stede 5.8 millioner, og sidste 
del vil nok ligge på samme 
niveau – og så risikerer vi at 
ryge helt ud af listen.  
-Jeg vil også gerne under-
strege her, at vi ikke har put-
tet med, at vi bakker op om 
en “2 minus 1 vej” - det har 
været offentligt ude fra dag 
et. Og så vil jeg også gerne 
pointere, at det er vigtigt for 
os i lokalrådet, at vi sammen 
finder en løsning. 

Gerda Jørgensen:  
Vi skal have lavet en 
ny gennemgang af 
projektet 
Gerda Jørgensen, forman-
den for teknisk udvalg, fik 
efterfølgende ordet, og hun 
åbnede også op for en kon-
struktiv dialog med borgerne 
i Thyregod og Vesterlund- 

-Vi har som udgangspunkt 
tænkt at vi skulle finde den 
bedste løsning på den lem-
peligste måde for borgerne. 
Hvis vi for eksempel skulle 
etablere en rigtig cykelsti på 
del 2, skulle kommunen ind 
gennem en have og købe jord 
“med loven i hånden”. Der er 
blevet foretaget en åsteds-
forretning (en besigtigelse af 
et sted, hvis faktiske tilstand 
har betydning for afgørelse 
af en sag. Den foretages 
af sagkyndige og upartiske 
personer, der ofte er udpeget 
af retten eller en offentlig 
myndighed. på stedet, red.), 
og ud fra de her ting fandt vi, 
at en “2 minus 1 vej” var det 
bedste - også efter at have 
fået henvendelser fra begge 
sider af denne her sag.  

-Vi har i teknisk udvalg talt 
om, at det er ærgerligt, at 
det viser sig, at nogle mener, 
at en “2 minus 1 vej” ikke er 
det rigtige, men vi er ikke for 
stolte til at lave det om, selv 
om det er en træls proces 
at skulle igennem. Jeg ved 
ikke, hvor det ligger lige nu, 
men vi skal i hvert fald have 
lavet en ny gennemgang af 
tingene, konstaterede Gerda 
Jørgensen. 

Opfordring fra  
Svend Erik Nielsen:  
Hold sammen,  
tal med én stemme! 
En anden lokalpolitiker, 
Svend Erik Nielsen, fik også 
ordet, og han var klar i 
mælet.  
-Jeg vil på det kraftigste 
til, at I holder sammen. Tal 
med én stemme, ellers ser 
byrådet ikke jeres vej. “2 
minus 2 vejen” er en nødløs-
ning til 1.8 millioner kroner. 
En rigtig cykelsti del 2 vil 
nok koste cirka 5 millioner 
kroner. Så I skal træffe et 
valg: Vil I have en cykelsti 
hele vejen, vil I have cykelsti 
det halve af vejen og nikke 
ja til en ”2 minus 1 vej”. Bliv 
nu enige og sæt jer sammen 
med teknisk udvalg, så får I 
en løsning, lød det gode råd 
fra Svend Erik Nielsen. 

Helt i samme ånd kom der 
et indlæg fra en borger, der 
undrede sig over, at “pro-
testgruppen” havde lavet en 
underskriftsindsamling. 
-Hvorfor henvendte I jer 
ikke til lokalrådet og fik dem 
med? På denne her måde 
splitter I jo byen, og det er 
da direkte dumt, lød mel-
dingen. 

Bjarne Boysen lukkede 
debatten her med en direkte 
opfordring til alle parter om, 
at man nu sætter sig sam-
men rundt om bordet med 
Gerda Jørgensen og får talt 
alle scenarier igennem, og 
det ønske nikkede for-
manden for teknisk udvalg 
naturligvis ‘ja tak’ til.  

Vurderet ud fra stemningen 
i lokalet var der enighed om 
det forslag, og på den måde 
kan man håbe at Thyregod/

Vesterlundborgerne finder 
frem til det oprindelige dna 
for egnen, hvor man sam-
men og i fællesskab løser de 
forskellige udfordringer og 
viser sammenhold.  

 

Cykelstien mellem Thyregod og Vesterlund er igen levet et hedt debatemne, efter at det er kommet frem, at del 2 skal være en ”” minus 1 vej”. Foto: Jim Hoff
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Pris pr. pers. i dobbeltværelse 

1.349,-
Pris uden rejsekode 1.499,-

• 2 overnatninger
• 2 x morgenbuffet
• Velkomstdrink
• 1 x 3-retters middag inkl. kaffe 

komponeret af køkkenchefen 
på Brasserie du Sud

Legendarisk hotel i Skåne
Continental du Sud ���� i Ystad centrum, Sverige
Havnebyen Ystad på den svenske sydkyst er måske mest 
kendt af os danskere for sin færgetrafik til Bornholm – 
men her er masser af gode grunde til at tilbringe årets 
miniferie: En af dem er uden tvivl den eksklusive ind-
kvartering, som I finder på et af Sveriges ældste hotel-
ler – det legendariske, 4-stjernede Continental du Sud. 
Hvis vægge kunne tale, så fik I artige historier fra næsten 
200 års hotelhistorie, glamourøse fester og storslåede 
begivenheder gennem årene. Her har byens søfarere, 
livsnydere og celebriteter gjort hverdag til fest og nydt 
den smukke indretning og enestående service – og nu er 
det jeres tur: Glæd jer til at træde ind under lysekronerne 
på det gamle hotel og få en vitaminindsprøjtning af en 
ferieoplevelse.

Valgfri ankomst t.o.m. 30.5. og 
1.9.-30.12. samt søndag til tirs-
dag 2.-25.6. og 4.-27.8.2024.

Pris pr. pers. i dbl. værelse  

3.349,-
Pris uden rejsekode 3.649,-

Pristillæg 3.5.-8.6. og 7.9.-5.10.: 350,-
9.6.-22.6. og 31.8.-6.9.: 850,-

23.6.-30.8.: 1.250,-

• 7 overnatninger
• 7 x morgenbuffet
• 7 x 3-retters valgmenu 
 inkl. salatbuffet
• 1 x rundvisning og vinsmagning 
    hos Vini Gamba

Sommer ved Gardasøen
Hotel Palme i Garda by, Norditalien
Byen Garda, som deler navn med Lago di Garda – på 
dansk Gardasøen – er en ægte italiensk feriedrøm, hvor 
den legendariske stemning rigtigt mærkes på en tur gen-
nem den gamle bydels snævre gader. Her føler man sig 
hensat til et maleri af en klassisk sydlandsk idyl med fro-
dige blomster, der vokser op ad mure, over smukt pati-
nerede pastelvinduer og på de karakteristiske tegltage. 
Jeres hotel med swimmingpool ligger i gåafstand fra den 
legendariske søpromenade (500 m), der danner rammer 
om en skøn sommerferie i Italien. En oplagt feriebase, 
hvis beliggenheden er det vigtigste. 

Valgfri ankomst 5.4.-20.10.2024.
3 nætter fra 1.599,-5 nætter fra 2.549,-

Turistskat EUR 1,50 pr. pers. pr. døgn.

Børnerabat (ved 2 voksne)
2 børn 0-5 år gratis. 2 børn 6-11 år
½ pris.  Maks. 2 børn pr. værelse. 

Pris pr. pers. i dbl. værelse  

Værelse med 
balkon/terrasse 
og aircondition

Pris pr. pers. i dobbeltværelse

4.299,-
Pris uden rejsekode 4.599,-

Pristillæg 9.7.-16.8.: 300,-

• 5 overnatninger
• 5 x morgenbuffet
• 5 x 3-retters middag
• Turistkort med sommerpro-

gram for børn og voksne, 
bl.a. rabat på vandreture og 
gondollifter

• Lån af badekåbe og tøfler
• 1 x voucher pr. voksen til 

massage (værdi EUR 10,-)

Skøn sommer i Alperne
Hotel Edelweiss ���� i Gerlos, Tyrol, Østrig
Ligesom alpeblomsten Edelweiss ligger hotellet som en 
udsprunget blomst og venter på jer i Tyrols friske luft: Se 
frem til at opleve den pragtfulde naturscene i strålende 
solskin i 1.300 meters højde over havet. Det familieejede 
Hotel Edelweiss med pool og wellness tog i sommeren 
2023 vores gæster med storm og er stedet for jer, som 
ikke bare vil have en komfortabel feriebase med design-
indretning, men også masser af stemning og hygge. 

Valgfri ankomst 
15.6.-24.9. 2024.

Turistskat EUR 1,80 pr. pers. 
(fra 15 år) pr. døgn.

Børnerabat (ved 2 voksne)
1 barn 0-2 år gratis.
2 børn 3-10 år ½ pris.
2 børn 11-15 år 30 % rabat.
Maks. 2 opred. pr. vær.

Værelse med balkon

4 nætter fra 3.449,-
7 nætter fra 5.849,-

NYHED

Pris pr. pers. i dobbeltværelse 

1.699,-
Pris uden rejsekode 1.849,-

Pristillæg 31.5.-2.6.: 100,-
Pristillæg for søudsigt

• 2 overnatninger
• 2 x morgenbuffet
• 1 x 2-retters middag
• 1 x 3-retters middag
• Velkomstdrink
• Fri opladning af elbil

Slotsferie på Fyn
Dallund Slot i Søndersø
Her har adelen nydt tilværelsen i århundreder, og Dallund 
Slot er med sine idylliske rammer omgivet af skov, sø og 
vidtstrakte marker en tidløs luksus – et moderne refugium 
af fred og ro langt fra verdens larm, som I kan forsvinde ind 
i et par dage: en sjælden mulighed for at nyde historiens 
vingesus og den lækreste komfort – og når I ankommer 
gennem den gamle borgport, træder I ind i et eventyrligt 
univers, hvor I de næste par dage kan se frem til at blive 
vartet op. Her er al mad lavet fra bunden i slottets køkken, 
som bekender sig til bæredygtighed og lokale råvarer fra 
det berømte fynske spisekammer og bruger æbler og hon-
ning af egen avl. Gå på opdagelse i smukke sale og stuer 
fyldt med sjæl, spadser i Rosenhaven og tag en lur på en 
solstol i slotsparkens gamle ”liggehaller”.

Valgfri ankomst 24.-30.3., 25.-26.4., 
12.-16.5., 3.-6.6., 11.-26.6. og
6.7.-17.8. samt fredag og lørdag 
31.5.-1.6.2024.

Pris pr. pers. i dobbeltværelse 

3 nætter fra 2.699,-

Bestil nu på www.happydays.nu eller ring 70 20 34 48
Telefonen er åben hverdage kl. 9-17. 
Afbestillingsforsikring kan tilkøbes. Ekspeditionsgebyr 99,-.  
Forbehold for tryk- og prisfejl samt udsolgt.  

Teknisk arrangør:  

Rejsekode: VORESLOKALAVIS

KØR SELV-FERIE

Som læser af VORES LokalAvis får du disse specielle læsertilbud på kør selv-ferie.
Oplys rejsekoden ”VORESLOKALAVIS” ved bestilling – så får du automatisk rabatprisen.
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Vi kan rådgive og hjælpe med myndighedstegninger samt  
byggeansøgning til dit projekt – hvad enten du selv skal stå for projektet 

eller har håndværkere til at udføre det.

Skal du bygge om, bygge til eller bygge nyt?

MANGLER DU BYGGETILLADELSE
FOR AT KOMME VIDERE 

MED DIT BYGGEPROJEKT?

	Ä Byggeansøgning	til	skur/havehus/shelter	fra	kr.	5.000,-	inkl.	moms

	Ä Skitser	af	din	nye	tilbygning	fra	kr.	7.500,-	inkl.	moms

	Ä Myndighedstegninger	og	ansøgning	af	din	tilbygning		
fra	kr.	25.000,-	inkl.	moms

	Ä Myndighedstegninger	og	ansøgning	af	din	nye	bolig		
fra	kr.	45.000,-	inkl.	moms

Scan koden og besøg  
vores webside

OBS:  Vi kan også hjælpe  
med rådgivning på  

hele dit husbyggeri

 Ä 2024 priser

Kontakt os for at høre nærmere, så du kan få dit projekt igangsat: 
info@givehuset.dk | 7573 1377

Invitation til
reception.
Flemming Vesth 
siger farvel.
I anledningen af at Flemming takker af vil vi gerne invitere 
kunder, forretningsforbindelser, familie, venner og kolleger 
til en uformel reception:

TORSDAG DEN 21. MARTS FRA KL. 15.00 TIL 17.00
I VESTJYSK BANK, BYENS PLADS 11, BILLUND

Arrangementet kræver ikke tilmelding.

vestjyskbank.dk.erhverv

Torsdag den 6. juni 
kan man komme tæt-
tere på den prisbeløn-
nede tv-journalist fra 
DR, Anders Agger, i et 
skarpt og åbenhjertigt 
medie-foredrag med 
udgangspunkt i de 
velkendte dokumen-
tarprogrammer. 
 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
FOREDRAG: Diagonalkroen 
i Give står til juni klar med 
et stærkt fordrag med ingen 
ringere end selveste Anders 
Agger. Den berømte tv-jour-
nalist har med årene markeret 
sig stærkt på både på DR1 og 
DR2, når han i sine dokumen-
tarprogrammer udfordrer og 
udforsker den måde, vi lever 
med hinanden på. 
 
Han har lavet længere-
varende programmer om 
både døden, Heavy Agger, 
Herlufsholm Kostskole og 
Kongehuset. Og i de senere 
år har særligt serien ‘Indefra’ 
trukket stor opmærksomhed, 
når Anders Agger har fået 

adgang til endnu et særligt 
miljø: Fra kontroversielle dy-
reforsøg til sårbare patienter 
på den psykiatriske afdeling. 
 
I foredraget vil han – på sin 
velkendte underspillede 
facon - vise tilhørerne ind i 
kulissen af de mange overve-
jelser og hensyn, der er, når 
man eksponerer mennesker 
i bedste sendetid. Og der 

vil være både stærke og un-
derholdende klip undervejs i 
Anders Aggers optræden. 
Foredraget starter klokken 
20.00, og dørene åbnes 
klokken 19.00. Billetter kan 
købes HER på Billetten.

Den 14. marts vil det 
gamle hæderkronede 
museum i Give komme 
til at genlyde af sang, 
musik og godt humør. 
Denne aften inviterer 
Museum Give nemlig 
på syng-sammenaften 
med Tove og Steen 
Nielsen

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk

Syng-sammen aften
Museet i Give inviterer 

torsdag d. 14. marts klokken 
19.00 – 21.00 til en aften 
med fællessang sammen med 
Tove og Steen Nielsen. Her er 
det Tove, der guider gennem 
en del af den danske sang-
skat, mens Steen naturligvis 
akkompagnerer.

- Fokus bliver på sange om 
heden og livet på landet før i 
tiden. Efter pausen midtvejs, 
er der mulighed for ”øn-
skekoncert” med forslag til 
sange fra publikum, fortæller 

Jytte Søndergaard, der er 
suppleant i bestyrelsen.  

Med i prisen for entre er 
inkluderet et glas vin, en bid 
ost og en kop kaffe., og vi 
skal hilse fra Jytte og sige, at 
alle er velkomne. Det er ikke 
nødvendigt med tilmelding.

Anders Agger indefra: 
Tankevækkende foredrag med kant og humor Sangaften på museet i Give  

Den 14. marts afholder museet i Give sangaften med Tove og 
Steen Nielsen. PR-foto

Anders Agger holder foredrag på Diagonalkroen den 6. juni. PR-foto
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Tømrerfirmaet MBM-Byg A/S
Mølgårdvej 7 • 7173 Vonge

Tlf. 23 48 02 92
martin@mbm-byg.dk • mbm-byg.dk

NYBYGGERI
TILBYGNINGER

RENOVERINGER

ENERGIVEJLEDNING
DØRE/VINDUER

NYT TAG

Vognmandsforretningen 

www.bjarnemadsen.dk
booking@bjarnemadsen.dk

Tlf. 7573 1199

Alt Alt 
malerarbejde malerarbejde 
udføresudføres

Bil 20 75 31 84

Fredag den 1. marts 
var det store flyttedag 
hos Kom og Træn, der 
havde gang i 27 frivil-
lige, der hjalp med at 
flytte træningsredska-
ber og træningsma-
skiner fra pavillonerne 
ved Ikærskolen ned i 
det nye fitnesscenter i 
Vestjysk Bank Arena.  
 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
FORENINGSLIV: Op til 
den store åbning af det nye 
idrætscenter i Give har der 
hersket enorm travlhed både 
hos GISK og de foreninger, 
der kommer til at nyde godt 
af de fine lokaler og facilite-
ter. Ikke mindst his gymna-
stikafdelingen og hos Kom 
og Træn har der været fuld 
damp under flyttekedlerne.  

Kom og Træn havde en stor 
logistisk øvelse foran sig, 
idet stort set al udstyr fra 
det nu gamle fitnesscenter i 
pavillonerne ved Ikærhallen 
skulle flyttes ned i det nye 
fitnesscenter i Vestjysk Bank 
Arena. Jacob Egebjerg Ve-
stergaard, der er formand for 
styregruppen i Kom og Træn 
kan berette om en dejlig travl 
tid med rigtig flot opbakning 
fra en god flok frivillige. 
 
27 frivillige klar til den 
store logistikopgave 

-Vi startede torsdag aften 
med den første afmontering 
af tingene i spinningslokalet, 
og vores centerleder Rikke 
har været i gang hele ugen 
med at flytte småting og 
smide ud osv. Nu samledes vi 
så her i dag, fredag, klokken 
7.00 til rundstykker og kaffe, 

også er vi ellers gået i gang 
med at flytte maskiner og 
træningsudstyr herfra over i 
vores nye dejlige fitnesscen-
ter, fortælle Jacob, mens et 
par bomstærke gutter bakser 
i baggrunden med en større 
træningsmaskine, der skal 
bæres ud på en trailer.  

Og dem er der mange af, 
store maskiner, men der er 
også mange frivillige, idet 
hele 27 gode mennesker har 
meldt sig under fanerne til at 
løfte denne store logistikop-
gave denne fredag. 
-Vi er bare så taknemmelige 
og glade for denne flotte 
opbakning til denne her store 
opgave. Vi glæder os rigtig 
meget til at vise vores med-
lemmer de nye faciliteter og 
til at komme i gang med en 
ny, spændende hverdag her i 
centret, siger Jacob. 
 
Medlemmerne med  
på råd mht. indretning 

Her ligger han helt på linje 
med Rikke Ringsted, der er 
centerleder, og som ud over 
nye fine omgivelser også 
har fået en god teammak-
ker i skikkelse af Ida Hansen. 
Hende vender vi tilbage til i 
en særskilt artikel. 
-Dejligt at vi snart er på 
plads. Det har været en stor 
omgang med flytningen, 
men også det hele værd. Nu 
er vi i gang med at indrette 
lokalerne, stille udstyret op 
og få det til at se hyggeligt 
og indbydende ud. Og her 
vil vi meget gerne invi-
tere vores medlemmer til at 
komme med bud på, hvordan 
indretningen skal se ud. Vi 
vil gerne lave små rum, små 
hyggeoaser, som er med til 
at gøre lokalerne hjemlige og 
hyggelige – det er vigtigt for 
os, at medlemmerne føler sig 

hjemme her. Derfor vil vi me-
get gernerhave, at de, unge 
som ældre, byder ind med 
ideer til design og indretning, 
siger Rikke.  
 
Fra 195 til 265  
kvadratmeter 

Alt imens store stærke mænd 
med muskler og trailere 
bærer maskinparken ind i 
de nye faciliteter, er en stor 
håndfuld friske unge damer 
godt i gang med at rengøre 
de nyligt ankomne redskaber 
og maskiner – og snakken går 
også lystigt med hensyn til 
maskinernes placering, så det 
hele kommer til at fremstå 
funktionelt for medlem-
merne.  

Godt det er piger, der står for 
selve indretningen, mens gut-
terne tager sig af det hårde 

slæb. Det er som vi jo ved, 
den helt rigtige udnyttelse af 
medfødte kompetencer.  

Det nye fitnesscenter er på 
265 kvadratmeter inklusiv 

spinningslokale. I de pavil-
lonerne rådede man over 
195 kvadratmeter. I det nye 
setup kan Kom og Træn også 
bruge den store motoriksal til 
de forskellige holdtræninger, 

så alt i alt er det en rigtig fin 
opgradering for foreningens 
medlemmer. 

Knivskarp flytte-fitness med Kom og Træn 

Det krævede stærke mænd med gode bøffer at få flyttet de store tunge maskiner fra Ikærskolen til det nye idrætscenter. Foto: Jim Hoff

Mændene slæbte maskinerne over i det nye fitnesscenter, og her stod en stor håndfuldfriske piger 
klar til at gøre dem ren og stille dem op. Foto: Jim Hoff

27 frivillige i topform: 



Uge 11 · 2024Side 15

ER DU KLAR 
TIL SOMMERDÆK?

Prisen er for 1 stk. dæk inkl.: Miljø, bortsk.sgebyr, afbalancering, montering og moms.

Give Dækcenter ApS
Industrivej 1, 7323 Give
Tlf. 7573 5330
mail@give-daek.dk
www.give-daek.dk

Alle ovenstående priser er gældende så længe lager haves, og eller frem til d. 31.08.2024
Findes str. ikke i listen: Ring /send en mail for tilbud. Priser afgivet på tlf./mail er gældende i 7 dage.

DÆK-STØRRELSE    MICHELIN
SOMMER

CONTINENTAL
SOMMER

BUDGET
SOMMER

Kr. Kr. Kr.

155/65-14 - - 495,00
175/65-14 750,00 625,00 500,00
185/60-15 950,00 900,00 500,00
185/65-15 850,00 700,00 500,00
195/65-15 850,00 750,00 500,00
195/55-16 995,00 950,00 500,00
205/55-16 850,00 850,00 500,00
205/60-16 1.100,00 925,00 625,00
215/55-16 1.350,00 1.200,00 600,00
215/60-16 1.225,00 1.050,00 650,00
215/65-16 1.250,00 1.195,00 675,00
225/55-16 1.425,00 1.400,00 700,00
215/50-17 1.350,00 1.200,00 625,00
225/45-17 975,00 900,00 575,00
225/50-17 1.300,00 1.175,00 650,00
225/55-17 1.250,00 1.200,00 650,00
225/40-18 1.100,00 950,00 650,00
245/40-18 1.400,00 1.275,00 700,00
235/45-18 1.500,00 1.250,00 700,00
235/35-19 1.700,00 1.400,00 650,00
255/45-19 1.850,00 1.850,00 750,00

Museum Give har 
ansat Mathias Christi-
ansen Broch som leder 
af museet. Mathias 
tiltræder 1. april og 
har første arbejdsdag 
på Museum Give den 
2. april 2024.

Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk

GIVE. Mathias Christiansen 
Broch kommer fra en stilling 
som teamleder ved Museum 
Salling, hvor han har haft 
ansvaret for museets arkæo-
logiske afdeling og samling. 
Tidligere har Mathias været 
centerleder for det nationale 
forskningscenter ”Luftar-
kæologisk Center” ved De 
Kulturhistoriske Museer i 
Holstebro.

Mathias er uddannet cand. 
mag. i forhistorisk arkæologi 
fra Aarhus Universitet i 2013 
og har en ph.d. fra Køben-
havns Universitet. Mathias 
bor i Feldborg nord for Her-
ning med sin kone Sabrina 
Christiansen Broch og deres 
tre børn Walter, Sigrid og 
Petra.

Museets nye leder kommer 
med erfaringer fra et ud-
viklingsorienteret arbejde, 
hvor han har haft fokus på 
at sætte kulturhistorien i et 
perspektiv, så vi skaber størst 
mulig interesse og engage-
ment i vores fælles historie 
ved at gøre den vedkommen-
de og give den perspektiv for 
det liv, vi lever i dag.

En leder med den  
nødvendige energi

Ligeledes kommer Mathias 
med erfaringer, der peger 
ind i ledelsesopgaverne i den 
forretning, som et museum 
også er – både med markeds-
føring, budgetter, produkt-
udvikling mv. Mathias har de 
forretningsmæssige perspek-
tiver med sig fra en virksom-
hed, hvor han er medejer: Sall 
Whisky Distillery ApS.

- Det er nødvendigt at tænke 
nyt. Museum Give står over-
for en række udfordrende 
opgaver med iværksættelse 
af nye udstillinger, en kom-
mende museumsreform, 
ønsket om flere besøgende 
og behovet for tilførsel af 
flere ressourcer. I Mathias 
ser bestyrelsen en leder med 
den nødvendige energi, 
målrettethed, et gå-på-mod 

og ikke mindst evnerne til 
at mobilisere medarbejdere, 
samarbejdspartnere og bi-
dragsydere for at lykkes med 
dette, siger bestyrelsesfor-
mand Kjeld Kristensen.

”Dybt fascineret  
af museet”

- Museum Give er et af de 
første museer jeg besøgte, da 
jeg som ung knægt boede i 
Vejle. Jeg var dybt fascineret 
af stedet og af muligheden 
for at komme helt tæt på 
de historiske håndværk. 
De oplevelser jeg fik på det 
daværende Giveegnens 
Museum var både håndgri-
belige og inddragende. Siden 
har museet fået nyt navn, 
og der er lagt spændende 
planer for fremtiden, men 
grundfortællingerne om en-
treprenørskab og tilpasning 
til en foranderlig omverden 
er stadig de samme vigtige 
fortællinger. Fortællinger som 
er spændende i sig selv, men 
som også er superaktuelle 
i dag. Jeg glæder mig til at 
stå i spidsen for fornyelsen 
af Museum Give, udtaler 
Mathias Christiansen Broch 
og tilføjer:

- Jeg er motiveret af opgaver, 
hvor jeg får muligheden for 
at være en del af en foran-
dringsproces, der giver værdi 
og mening. Derfor er jeg så 
utrolig glad for at træde ind 
i Museum Give, som jeg kan 
se står overfor en spæn-
dende transformation, hvor 
vi sammen skal skabe et mu-
seum, der kan blive til glæde 
for endnu flere besøgende.

Skal omsætte  
visionerne til realiteter

Opgaven, som Mathias skal 
stå i spidsen for på Museum 
Give, er en fornyelse af mu-
seet. Museet står på et solidt 
fagligt fundament og på 
årelange og rige traditioner. 
Retningen for museets frem-
tid er beskrevet i et prospekt 
med titlen ”Livet på Kanten”. 
På kanten handler om flere 
ting: om livet på heden, om 
agerdyrkningen, om byen og 
bysamfundene i området i 
overgangen mellem Øst- og 
Vestjylland – et område med 
fokus på produktion, entre-
prenørskab og værdier som 
at ”man skal kunne klare sig 
selv”.

Museet er i en situation, hvor 
visionen og de overordnede 
linjer er besluttet, og den 
fremadrettede opgave er at 

designe og implementere ele-
menterne fra de overordnede 
linjer. Med andre ord skal 
museet med Mathias som 
leder have omsat visionen til 
realitet.

Det indebærer, at museet 
skal skaffe penge gennem 
fondsansøgninger, og der 
skal ske omfattende forny-
elser af museets udstillinger 
og udvikling af museets 
aktiviteter. Alt sammen med 
det formål at få udviklet et 
fremtidssikret museum, som 
fremstår med en kreativ og 
spændende formidling, der er 
vedkommende, nærværende, 
inddragende og aktivitets-
skabende.

Valgt ud blandt  
15 ansøgere

Mathias Christiansen Broch. 
skal ud over ledelse af 
museet som et attraktivt 
kulturhistorisk museum med 
udstillinger, formidling, forsk-
ning og samlingsvaretagelse 
også medvirke til at udvikle 
Museum Give som kulturelt 
mødested for såvel gæster 
som lokale borgere.

Der var 15 ansøgere til stil-
lingen som museumsleder, 
og det var et enigt ansættel-
sesudvalg og bestyrelse, som 
pegede på Mathias Christi-
ansen Broch, som anses som 
et godt match til de opgaver 
Museum Give står foran 
at skulle have løst i årene 
fremefter.

Mathias Christiansen Broch er ny leder på Museum Give

Museum Give har ansat Mathias Christiansen Broch som leder af museet. Mathias tiltræder 1. april 
og har første arbejdsdag på Museum Give den 2. april 2024. Privatfoto
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Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  

LANDBRUG: Fredag efter-
middag den 1. marts, på 
forårets første dag, havde 
landmand og mælkepro-
ducent, Hans Julius Skøtt 
Lervad besøg af folketings-
medlem Kenneth Fredslund 
Petersen fra Danmarksdemo-
kraterne.  

Rammen for mødet var den, 
at Kenneth Fredslund gerne 
ville have en snak med Hans 
om, hvad han tænker om den 
forventede kommende CO2-
afgift og hvilke konsekvenser, 
der kan få for hans bedrift. 
Danmarksdemokraterne har 
meldt klart ud, at de er imod 
den nye CO2-afgift, som et 
flertal i Folketinget, rege-
ringen plus SF, Det Radikale 
Venstre og Konservative, er 
blevet enige om at indføre. 

Beslutningen er baseret på 
det arbejde, Svarrer-udvalget 
har fremlagt, og som den 
såkaldte ’grønne trepart’ nu 
skal løfte videre. Treparten 
består ud over regeringen 
af Landbrug & Fødevarer, 
Danmarks Naturfrednings-
forening, Fødevareforbundet 
NNF, Dansk Metal, Dansk 
Industri og Kommunernes 
Landsforening. 

3 modeller 

Det var Svarrerudvalgets 
opgave at komme med et 
forslag til, hvordan en CO2-
afgift på landbruget kan se 
ud. Det mundede ud i tre 
modeller: 

I modellen med den højeste 
sats for en CO2-afgift ligger 
afgiften på 750 kroner pr. ud-
ledt ton CO2. Det vil i 2030 
medføre en reduktion på 
3,2 millioner ton CO2. Med 
denne model vil prisen på 
et halvt kilo hakket oksekød 
stige med 4,5 kroner, mens 
både 500 gram svinekød og 
en liter mælk vil blive 0,6 
kroner dyrere. 

I mellemmodellen ligger 
afgiften på 375 kroner. Her 
vil CO2-reduktionen lyde på 
2,8 millioner ton i 2030. Med 
denne model vil prisen på 
et halvt kilo hakket oksekød 
stige med 2,3 kroner, mens 
både 500 gram svinekød og 
en liter mælk vil blive 0,3 
kroner dyrere. 

I modellen med den laveste 
sats ligger afgiften på 125 
kroner. Her vil CO2-redukti-
onen være 2,6 millioner ton 
i 2030. Med denne model vil 
priserne stige med cirka 1,4 
kroner for en pakke hakket 
oksekød, mens prisstigningen 
vil være 0,2 kroner for 500 
gram svinekød. Samme pris-
stigning gælder for en liter 
mælk. 

Er afhængige  
af verdenspriserne

-For forbrugerne ser det her 
ikke skræmmende ud, men 
for os som fødevareprodu-
center af mælk og kød, er 
det en voldsom udfordring. 
Vi er ikke selv herrer over 
afregningspriserne på mælk, 
her følger vi verdenspriserne 
akkurat som olie og benzin. 
Vi ved jo også at detailhand-
len kigger på priserne, ikke 
klimaaftrykket, og en konse-
kvens af de her afgifter kan 
derfor medføre stigende im-
port af fødevarer med højere 
klimaaftryk. Så de her afgifter 
forringer vores konkurren-
ceevne, og uanset hvad, vil 
forbrugerne jo stadigvæk 
blive ved med at spise kød og 
drikke mælk, pointerer Hans 
Julius.

Det skal her understreges, 
at intet er vedtaget endnu, 
så mon ikke der er travlt i 
‘lobbyerne’ inde på Borgen i 
disse dage og uger. 

Virkelig bekymret  
for fremtiden 

Tilbage til den mere jord-
bundne virkelighed på Bjerlev 

Vestergård på Ådalvej mellem 
Givskud og Jelling, hvor Hans 
Julius Skøtt Lervad og Ken-
neth Fredslund diskuterer de 
foranstående udfordringer 
for Hans og hans bedrift med 
de 220 sortbrogede malke-
køer. Vores LokalAvis er med 
på en lytter, og det står hur-
tigt klart, at Hans er meget 
bekymret for fremtiden.  

-Jeg er helt med på, at vi i 
landbruget skal være med 
til at ændre klimaet. Her har 
vi en udfordring, som skal 
tackles med fornuft. Vi har 
intet imod at der laves en kli-
malovgivning, så der er hånd i 
hanke med miljøbelastningen 
osv. Vi har i tæt samarbejde 
med Arla, der aftager vores 
mælk, lavet klimaregnskab 
i 4 år, og vi har en effektiv 
produktion pr. liter mælk, 
og gør alt vi kan for at være 
klimavenlige. Men denne her 
forcerede tilgang, ikke mindst 
i model 1, kan smadre et 
landbrug som mit økonomisk 
på meget kort tid, konstate-
rer Hans Julius.

På hans bedrift han mat taget 
action på tingene.

-For nogle år siden skiftede 
vi til LED-lys, vi kører al vores 
møg og gylle til et biogas-
anlæg, hvilket jo et er plus 
for energisektoren, mens vi 

egentlig ikke høster så stor 
kredit herfor. Vi bruger ikke 
soya men derimod dansk 
raps i vores foder, og så 
glemmer man også at give os 
kredit for, at vores planter og 
græs altså optager den del 
CO2. Det er jo næsten lige 
før vi på den måde går i nul 
mht. klimaaftrykket, pointe-
rer Hans Julius.

Fredslund:  
Vi har verdens mest  
klimavenlige landbrug 
Kenneth Fredslund ligger her 
helt på linje med den lokale 
mælkeproducent.  

-Vi har her i Danmark 
verdens mest klimavenlige 
landbrug både hvad angår 
mælke- og kvægproduktion. 
Landmænd som Hans her 
arbejder hver dag for at 
producere gode og sunde 
fødevarer, som vi forbrugere 
kan nyde godt. Det skal vi 
ikke ødelægge med sådan 
en forceret CO2-afgift, siger 
Fredslund og tilføjer:  

-Vores landbrug er i fuld gang 
med den grønne omstilling, 
og danske landmænd er 
blandt de mest klimaeffek-
tive i verden. De går allerede 
forrest, og det skal vi udvikle 
og støtte op om, så dansk 
landbrug fortsat kan være en 

inspiration for resten af ver-
den. Denne her ‘osteklokke-
afgift’ er helt forkert, og det 
er da vanvittigt at pålægge 
det vigtige og velfungerende 
erhverv en ødelæggende 
CO2-afgift. På den måde flyt-
ter vi produktionen af mælk 
og kød til udlandet, hvor de 
er langt fra så klimabevidste 
og kvalitetsbevidste. Og vi 
bliver nok ved med at spise 
ost og kød, og i stedet for at 
fjerne landbruget i Danmark 
med de her tåbelige afgifter, 
så understøt det dog. Hav til-
tro til de danske landmænd, 
som bare gør det så godt. 

Danmark som en  
CO2-osteklokke 

Hans og Kenneth kan hurtigt 
blive enige om, at denne her 
afgift sagtens kan medføre, 
at det hele ender med, at 
man flytter tusindvis af 
arbejdspladser ud af land-
distrikterne – ikke kun ind til 
byerne, men til dels helt ud 
af Danmark.  

-Det vil bestemt ikke være 
til gavn for det globale klima. 
En høj CO2-afgift på land-
brugets biologiske processer 
bliver reelt en særskat på 
danske fødevarer og rammer 
dermed danske indkøbskurve 
og resultere i jobtab.  Hvis vi 
ser på tallene for klimatryk i 

forhold til mælkeproduktion, 
ser vi, at i Polen er klimatryk-
ket 1.44 kilo CO2 pr. liter 
mælk. På verdensplan er det 
gennemsnitligt 2,5 kilo pr. 
liter mælk, mens vi i Danmark 
ligger nede på 1,15 kilo pr. 
liter produceret mælk. På en 
gård i Jordrup er man endda 
nede på 0.92 kilo pr. liter 
mælk. Vi har totalt styr på 
alt, så det var bedre, at man 
eksporterede den viden glo-
balt, vi har her i det danske 
landbrug, frem for at pakke 
Danmark ind i en osteklokke. 
Hvis vi kunne få lande som 
USA, Indien og Kina meget 
mere med, så er det noget, 
der virkelig batter noget – 
det er dog begrænset, hvor 
meget vi selv kan ændre de 
globale klimaudfordringer her 
i lille Danmark, lyder argu-
mentet fra Hans Julius, der 
kan oplyse at hans klimaaf-
tryk pr. liter mælk ligger på 
1,01 pr liter mælk – og at det 
er faldet hvert år i de fire år, 
han har ført klimaregnskab.

Det er år Arlas mål  at lande 
på 0,88 kilo pr. liter mælk i 
2030 – og det er uden de 
varslede CO2-afgifter i spil.

Vurderer at mange af 
landbrugene vil lukke 

Det danske landbrug har 
ifølge Kenneth Fredslund for-

De nye CO2-afgifter truer vores livsgrundlag
Hans Julius Skøtt Lervad er 8. generation på 
Bjerlev Vestergård på Ådalvej mellem Givskud 
og Jelling. Han er mælkeproducent og har 220 
malkekøer, der går i en løsdrift stald. Familien 
har været på gården i 250 år, men det kan 
ifølge Hans Julius snart være slut som en følge 
af de nye CO2-afgifter, der hænger som sorte 
skyer over landbruget.

Landmand Hans Julius Skøtt Lervad have i sidste uge besøg af Kenneth Fredslund Petersen fra Danmarksdemokraterne, hvor de talte 
om de sandsynligvis kommende CO2-afgifter for landbruget - og deres betydning for Hans Julius’ bedrift. Foto: Jim Hoff

Lokal landmand i 8. generation:
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mået at holde CO2-produk-
tionen nede over de sidste 
4-5 år, på trods af at man har 
fordoblet produktionen. 

-Så dygtige og effektive 
er vores landmænd, og så 
meget er de gået ind i klima-
sagen. Vi er på forkant her i 
Danmark, så nu skal vi altså 

ikke skubbe landbruget ud 
over kanten med de her van-
vittige CO2-afgifter. Vi løber 
så stærkt foran, at de andre 
lande næsten ikke kan se os. 
Få nu de danske landmænds 
knowhow ud i verden, for vi 
kan altså ikke selv løse ver-
dens klimaproblemer, og at 
‘straffe’ vores landmænd med 

de her afgifter er helt ude af 
proportioner. 

Hans Julius og Kenneth 
vurderer, at mange dan-
ske landbrug vil lukke, hvis 
forligspartierne vælger at gå 
frem med den for landbruget 
dyre model 1.  

-Husk lige på, at det her ikke 
kun rammer landbruget. Vi er 
et erhverv, der holder gang 
i andre erhverv som smede, 
håndværkere og vognmænd. 
Og vi skal undgå at affolke 
landdistrikterne. Det vil med-
føre endnu en værdiforrin-
gelse af landdistrikterne, så 
det vil blive endnu sværere at 
finansiere boliger på landet, 
lyder det samstemmende fra 
Hans og Kenneth.  

Generationsskifte  
på Bjerlev Vestergård 
reelt i fare 
Kigger vi specifikt på Bjerlev 
Vestergård, får vi proble-
matikkerne helt ind på 
livet. Hans er som sagt 8. 

generation på gården og har 
2 ansatte, og han er meget 
usikker på, hvad fremtiden 
bringer for den 250 år gamle 
kvægbedrift. 

-Min søn har taget en 
landbrugsuddannelse, og et 
eller andet sted kunne det jo 
ligge i kortene, at han skulle 
tage over efter mig. Men hvis 
den her CO2-afgift rammer 
så hårdt, som jeg frygter, så 
er det helt sikkert slut med 
unge mennesker i det her 
erhverv. De har simpelthen 
ikke økonomien til at løfte 
opgaven. Jeg ved endnu ikke 
helt konkret, hvad det her 
kommer til at betyde for mig 
økonomisk og for vores pla-
ner om min søns muligheder. 

Det afhænger jo af hvilken 
model, man beslutter sig for 
at køre med. Som jeg hører 
det, skal der ligge politisk be-
slutning inden jul i år og med 
ikrafttrædelse fra 2027.

-Generelt synes jeg at 
partierne bag CO2-afgiften 
mangler jordforbindelse. De 
burde altså sætte sig meget 
bedre ind i, hvordan tin-
gene hænger sammen for os 
almindelige landmænd her 
ude i den virkelige verden. 
Hvis vi får tid skal vi nok nå 
målene  - også uden presset 
fra de her afgifter. Men lige 
nu er vi jo i et limbo, jeg ville 
for eksempel gerne investere 
i solceller, men det tør jeg 
simpelthen ikke, fordi det 
hele er så uoverskueligt og 
usikkert lige nu i forhold til 
det økonomiske, siger Hans 
Julius.

Kom endelig ud og se 
hver der foregår i den 
virkelige verden

Han har en opfordring til folk 
i forhold til denne her debat.

-Jeg vil gerne opfordre folk til 
at komme ud og se og høre, 
hvordan tingene foregår her 
på bedriften – kom ud og 
se, hvad det er der foregår i 
virkeligheden. Vi er åbne for 
debat, og vi viser med glæde 
vores bedrift frem, for vi sy-
nes jo, at vi gør rigtig mange 
gode ting i forhold til klimaet, 
og det vil vi gerne vise den 
almindelige dansker og give 
dem et indblik i. Og så skal 
jeg også lige understrege, at 
det ikke ’bare’ er en fabrik, 
der lukker ned, hvis vi får de 
hårde afgifter. Det er en hel 
familie og vores hjem gen-
nem flere generationer, det 
går ud over, siger Hans.

Hans Julius er 8. generation på Bjerlev Vestergård, og han har 220 
malkekøer, der går i en løsdrift stald. Han frygter, akkurat som folke-
tingsmedlem Kenneth Fredslund Petersen, for fremtiden i forhold til de 
økonomiske konsekvenser af de nye CO2-afgifter på landbruget. Foto: 
Jim Hoff

Bjerlev Vestergård ligger på Ådalvej mellem Jelling og Givskud. Privatfoto 

Oversigt fra Landbrug & 
Fødevarer på baggrund af Danmarks statistik, som i konkrete tal viser, 

hvad der er på spil for Vejle og Region Syddanmark i forhold til CO2-afgiften på landbruget.  
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Det LOKALE ERHVERVSLIV 

i Give dyster til 

GIVE HÅNDBOLDS 

hjemmekampe

Følg med og se hvem der vinder!  Rigtig vinder eller uafgjort giver 3 point. 
Rigtig antal scoringer til Give Håndboldklub giver 2 point.

Læs mere om kampene på www.voreslokalavis.dk

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

Ugens tip:

1

1

1

1

1

1

1

1

1

2

1

X Ugens tip: 1

Give

Preben Jensen
Slagtersvend
Tlf. 7573 1422

GHK mål:
32

Ugens tip: 1
Morten Derdau
Ansv. klubbeklædning
Tlf. 7573 9966

GHK mål:
32

Henrik Henriksen

Tlf. 3120 1177

Ugens tip: 1
Mette Laursen
Indehaver
Tlf. 7573 1162

GHK mål:
31

GHK mål:
34

Ugens tip: 1
Tina Risbjerg Uth
Kunderådgiver
Tlf. 7688 9161

GHK mål:
24

Ugens tip: 1
Hanne Lund

Tlf. 7573 5422

GHK mål:
28

Ugens tip: 1
Tlf. 2217 3335 GHK mål:

32

Vestergade 17 • 7323 Give • Tlf. 75 73 26 92 / 75 73 25 22

Bo Kristensen
Indehaver
Tlf. 2062 2692

Jesper Mikkelsen
Indehaver
Tlf. 2080 0135

Morten Eriksen

Tlf. 7573 5826

Lone L. Thomassen
Markedsdirektør
Tlf. 8989 8525

Flemming Gejl
Indehaver
Tlf. 7573 2540

GHK mål:
33

GHK mål:
29

GHK mål:
29

GHK mål:
22

GHK mål:
33

A. Boesenbæk A/S 
Diagonalvejen 77 • 7323 Give 
Telefon 75 73 16 00 • www.boesenbaek.dk

FORBEHOLD FOR TASTEFEJL OG UDSOLGTE BILER

SKARPE EFTERÅRSTILBUD PÅ SKARPE EFTERÅRSTILBUD PÅ 
BRUGTE BRUGTE OG DEMOBILEROG DEMOBILER

Store besparelser Store besparelser KUNKUN i uge 44 i uge 44
VELKOMMEN VELKOMMEN 

SE MERE OG FLERE 
BILER PÅ: 

BOESENBAEK.DK

Citroën C3 1,2 PureTech Feel Sport 83HK 5d
Årgang 2022, 9.000 km.

163.900,-  PRIS 158.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C5 1,5 Blue HDi Cool EAT8 start/stop 130HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2020, 64.000 km. 319.900,-  PRIS 304.900,-

SPAR KR. 15.000,-

Peugeot 108 1,0 e-Vti Selection Tech 72HK 5d
Årgang 2021, 5.000 km.

122.500,-  PRIS 119.500,-

SPAR KR. 3.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Prestige 82HK 5d
Årgang 2019, 51.000 km.

134.900,-  PRIS 129.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 3008 1,6 PureTech Plugin-hybrid Selection Sport 
EAT8 225HK 5d 8g Aut.
Årgang 2022, 3.500 km. 369.900,-  PRIS 357.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Citroën C3 1,2 PureTech Triumph 82HK 5d
Årgang 2020, 14.000 km.

149.900,-  PRIS 144.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C5 1,6 Plugin-hybrid Shine Sport EAT8 225HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2021, 20.000 km. 339.900,-  PRIS 327.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Peugeot 108 1,0 e-Vti Edition 210+ 72HK 5d
Årgang 2020, 23.000 km.

107.500,-  PRIS 102.500,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Active+ 75HK 5d
Årgang 2020, 45.000 km.

156.900,-  PRIS 151.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 308 1,6 Plugin-hybrid First Selection EAT8 180HK 
5d 8g Aut.
Årgang 2022, 4.500 km. 349.990,-  PRIS 339.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Citroën C3 1,6 Blue HDi Skyline start/stop 100HK 5d
Årgang 2019, 84.000 km.

134.900,-  PRIS 129.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C4 S.T. 1,2 PureTech Cool start/stop 130HK 6g 
Årgang 2021, 19.000 km

287.900,-  PRIS 277.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Peugeot 2008 1,2 PureTech Platin Sport 130HK 5d
Årgang 2022, 12.000 km.

287.900,-  PRIS 279.900,-

SPAR KR. 8.000,-

Peugeot 3008 1,5 BlueHDi Allure Pack EAT8 130HK 5d 
8g Aut. 
Årgang 2018, 49.000 km. 299.900,-  PRIS 289.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Peugeot e-2008 EL GT 136HK Aut.
Årgang 2022, 3.000 km.

314.990,-  PRIS 304.990,-

SPAR KR. 10.000,-

SPAR KR. 7.000,-

Citroën C5X 1,6 Plugin-hybrid Grand Palais 225HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2022, 3.400 km. 459.900,-  PRIS 419.800,-

SPAR KR. 40.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Platin Pack 100HK 5d 6g
Årgang 2022, 8.000 km.

214.990,-  PRIS 209.990,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 3008 1,5 BlueHDi GT Line EAT8 130HK 5d 8g Aut.
Årgang 2018, 58.000 km.

319.900,-  PRIS 307.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Peugeot e-208 EL GT 136HK 5d Aut.
Årgang 2022, 4.000 km.

294.990,-  PRIS 284.990,- 

SPAR KR. 10.000,-

Citroën C4 1,6 Blue HDi Extravaganza start/stop 100HK 5d
Årgang 2017, 56.000 km.

139.900,-  PRIS 132.900,-

   A+   18,2 km/l. CO2 125 g/km. Halvårlig grøn ejerafgift 600 kr. 
Prisen er ekskl. metallak og gælder så længe lager haves. Der tages forbehold for pris- og afgiftsændringer 
samt trykfejl.

POWER COLLECTION
Modeller med teknologi, design  

og kvalitet i særklasse

ÅBENT HUS 3.-4. JUNI KL. 11-16

Peugeot Power Collection lever op til de højeste forventninger, og byder på teknologi, 
design og kvalitet i særklasse. Oplev det bl.a. i den markante  SUV, 2008 med høj  
indstigning, godt overblik og komfort i top. Vi har netop fået et særparti biler, og til
byder derfor den højtudstyrede Vision Packversion til en særlig stærk pris. Oplev den 
til Åbent Hus her i forretningen. 

PEUGEOT 2008 SUV
Vision Pack PureTech 130

249.990 KR.

- 7” touchskærm 
- Apple Carplay / Android Auto
- Active Safety Brake
- Aircondition 
- LED-kørelys 
- Sædevarme 
- Peugeot i-Cockpit® 
- Skiltegenkendelse 
- Og meget mere

PEUGEOT GIVE
A. BOESENBÆK A/S 
Diagonalvejen 77 - 7323 Give - Tlf. 75 73 16 00 - peugeot.dk/give

   A+   18,9 km/l. CO2 120 g/km. Halvårlig grøn ejerafgift 600 kr. 
Tilbuddet gælder 29.05.-30.06.23, eller så længe lager haves. Der tages forbehold for pris- og afgiftsændringer 
samt trykfejl. *Jf. DBI.dk.

Årtiers ekspertise og innovation afspejles på tværs af hele det powerfulde model-
program, der leverer teknologi, design og kvalitet i særklasse. Det gælder også 
Danmarks mest købte bil i 2022*, sporty 208. Vi har netop fået et særparti biler, og 
tilbyder derfor Active-versionen med en stor besparelse på hele 45.000 kr. Oplev 
den til Åbent Hus her i forretningen – og gør en ægte Power Deal. 

POWER DEALS
Store besparelser på udvalgte modeller 

ÅBENT HUS 3.-4. JUNI KL. 11-16

PEUGEOT 208
Active PureTech 75 

169.990 KR.

- 7” touchskærm
- Aircondition
- Apple Carplay / Android Auto
- Peugeot i-Cockpit®
- Active Safety Brake
- Og meget mere

OPGRADÉR TIL ACTIVE PACK 
FOR 7.500 KR. OG FÅ BL.A.
- Sædevarme, for
- 180° bakkamera
- LED-forlygter
- Parkeringssensor, bagSPAR 45.000 KR.

Før 214.990 kr. 

PEUGEOT GIVE
A. BOESENBÆK A/S 
Diagonalvejen 77 - 7323 Give - Tlf. 75 73 16 00 - peugeot.dk/give

A. Boesenbæk A/S 
Diagonalvejen 77 • 7323 Give 
Telefon 75 73 16 00 • www.boesenbaek.dk

FORBEHOLD FOR TASTEFEJL OG UDSOLGTE BILER

SKARPE EFTERÅRSTILBUD PÅ SKARPE EFTERÅRSTILBUD PÅ 
BRUGTE BRUGTE OG DEMOBILEROG DEMOBILER

Store besparelser Store besparelser KUNKUN i uge 44 i uge 44
VELKOMMEN VELKOMMEN 

SE MERE OG FLERE 
BILER PÅ: 

BOESENBAEK.DK

Citroën C3 1,2 PureTech Feel Sport 83HK 5d
Årgang 2022, 9.000 km.

163.900,-  PRIS 158.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C5 1,5 Blue HDi Cool EAT8 start/stop 130HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2020, 64.000 km. 319.900,-  PRIS 304.900,-

SPAR KR. 15.000,-

Peugeot 108 1,0 e-Vti Selection Tech 72HK 5d
Årgang 2021, 5.000 km.

122.500,-  PRIS 119.500,-

SPAR KR. 3.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Prestige 82HK 5d
Årgang 2019, 51.000 km.

134.900,-  PRIS 129.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 3008 1,6 PureTech Plugin-hybrid Selection Sport 
EAT8 225HK 5d 8g Aut.
Årgang 2022, 3.500 km. 369.900,-  PRIS 357.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Citroën C3 1,2 PureTech Triumph 82HK 5d
Årgang 2020, 14.000 km.

149.900,-  PRIS 144.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C5 1,6 Plugin-hybrid Shine Sport EAT8 225HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2021, 20.000 km. 339.900,-  PRIS 327.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Peugeot 108 1,0 e-Vti Edition 210+ 72HK 5d
Årgang 2020, 23.000 km.

107.500,-  PRIS 102.500,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Active+ 75HK 5d
Årgang 2020, 45.000 km.

156.900,-  PRIS 151.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 308 1,6 Plugin-hybrid First Selection EAT8 180HK 
5d 8g Aut.
Årgang 2022, 4.500 km. 349.990,-  PRIS 339.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Citroën C3 1,6 Blue HDi Skyline start/stop 100HK 5d
Årgang 2019, 84.000 km.

134.900,-  PRIS 129.900,-

SPAR KR. 5.000,-

Citroën C4 S.T. 1,2 PureTech Cool start/stop 130HK 6g 
Årgang 2021, 19.000 km

287.900,-  PRIS 277.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Peugeot 2008 1,2 PureTech Platin Sport 130HK 5d
Årgang 2022, 12.000 km.

287.900,-  PRIS 279.900,-

SPAR KR. 8.000,-

Peugeot 3008 1,5 BlueHDi Allure Pack EAT8 130HK 5d 
8g Aut. 
Årgang 2018, 49.000 km. 299.900,-  PRIS 289.900,-

SPAR KR. 10.000,-

Peugeot e-2008 EL GT 136HK Aut.
Årgang 2022, 3.000 km.

314.990,-  PRIS 304.990,-

SPAR KR. 10.000,-

SPAR KR. 7.000,-

Citroën C5X 1,6 Plugin-hybrid Grand Palais 225HK 5d 
8g Aut.
Årgang 2022, 3.400 km. 459.900,-  PRIS 419.800,-

SPAR KR. 40.000,-

Peugeot 208 1,2 PureTech Platin Pack 100HK 5d 6g
Årgang 2022, 8.000 km.

214.990,-  PRIS 209.990,-

SPAR KR. 5.000,-

Peugeot 3008 1,5 BlueHDi GT Line EAT8 130HK 5d 8g Aut.
Årgang 2018, 58.000 km.

319.900,-  PRIS 307.900,-

SPAR KR. 12.000,-

Peugeot e-208 EL GT 136HK 5d Aut.
Årgang 2022, 4.000 km.

294.990,-  PRIS 284.990,- 

SPAR KR. 10.000,-

Citroën C4 1,6 Blue HDi Extravaganza start/stop 100HK 5d
Årgang 2017, 56.000 km.

139.900,-  PRIS 132.900,-

Boesenbaek.dk

Få en rigtig god indbytnings-

pris for din brugte bil

Alex Boesenbæk
Indehaver
Tlf. 3177 5455

Lars Secher
Indehaver
Tlf. 7573 9900

Jes Abrahamsen

tlf. 7573 1800

Kenneth Fredslund 
Politiker
Tlf. 6162 4896

Casper Juhl
Ansv. firmabeklædning
Tlf. 7573 5454

Sitaram Dubadi
Indehaver
Tlf. 2068 5407

GHK mål:
31

GHK mål:
29

GHK mål:
29

GHK mål:
30

GHK mål:
30

GHK mål:
23

Torsdag d. 14. marts kl. 20.00 
GIVE HÅNDBOLDKLUB vs. FREDECIA HK2
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Mød op i Ikærhallen Mød op i Ikærhallen

Støt 
byens 
hold

POKAL 
KAMP

Det LOKALE ERHVERVSLIV i Give dyster 
til GIVE HÅNDBOLDS hjemmekampe

Torsdag d. 14. marts kl. 20.00 
GIVE HÅNDBOLDKLUB vs. Fredericia HK2

Torsdag d. 19. marts kl. 20.00 
GIVE HÅNDBOLDKLUB vs. OTTERUP

Ugens tip:

Ugens tip: 1
Anette Kjær Madsen
Ejer
Tlf. 4038 0776

GHK mål:
31

Ugens tip:

Ugens tip: 1
Søren Grunnet
Salgskonsulent
Tlf. 2346 6821

GHK mål:
31

Ugens tip: 1
Jim Hoff
Sportsjournalist
Tlf. 4161 2297

GHK mål:
32

Ugens tip: 1
Lars Bodholt
Filialdirektør
Tlf. 7670 1189

GHK mål:
34

Ugens tip: 1
Jørgen Mikkelsen
Politiker
Tlf. 2810 3414

GHK mål:
31

Ugens tip: 1
Gerda Jørgensen
Politiker
Tlf. 2090 4275

GHK mål:
29

Ugens tip: 1
Søren Broch
Politiker
Tlf. 4089 9103

GHK mål:
30

SES VI…
– til ugens 

hjemmekamp!
SES VI…
– til ugens 

hjemmekamp!

Ugens tip: 1
Thomas Nørregård
Ejer
Tlf. 2290 5275

GHK mål:
31

Stillingen: 

Vores LokalAvis, Jim Hoff ........................................................ 25
Din tøjmand, Casper Juhl  ....................................................... 23
Handelsselskabet H.J. A/S, Morten Eriksen ....................... 23
Pomm ........................................................................................... 23
Venstre, Søren Broch................................................................ 23
Danbolig, Lars Secher............................................................... 22
Revisionsfirmaet Erling Lund, Hanne Lund.......................... 22
TNT byg, Thomas Nørregård .................................................. 22
Venstre, Jørgen Mikkelsen  ..................................................... 22
Give Tøjcenter, Flemming Gejl ............................................... 21
AT biler, Jes Abrahamsen ......................................................... 20
Danmarks Demokraterne, Kenneth Fredslund P. .............. 20
Jyske bank, Lone Løgstrup  ..................................................... 20
Sparekassen Kronjylland, Tina Risbjerg Uth ........................ 20
Sportigan, Morten Derdau ...................................................... 20
Givskud El, Jesper Mikkelsen ................................................. 19
Thyregod Wellness, Anette Kjær Madsen  .......................... 19
Diagonalkroen, Henrik Henriksen ......................................... 18
Give El, Bo Kristensen .............................................................. 18
Nytorvs bageri, Mette Laursen .............................................. 18
SuperBrugsen, Preben Jensen ................................................ 18
Vores LokalAvis, Søren Grunnet ............................................ 18
Venstre, Gerda Jørgensen ....................................................... 16
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Give Håndboldklub 
er i disse dage og 
uger i gang med at få 
styr på divisionstrup-
pen til sæson 24/25. 
I skrivende stund har 
klubben bekendtgjort, 
at der er lavet nye 
aftaler med cheftræ-
ner Erik Falk og as-
sistenttræner Mads 
Overgaard plus, at 8 
af spillerne fra den nu-
værende trup, ligesom 
det også er meldt ud, 
at sportschef Kedde 
Jensen stopper.  
  
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
HÅNDBOLD: Efter 3 sejre 
i rap og en placering som 
nummer 3 i rækken har Give 
HK’s 2. divisionsmandskab 
lagt en betryggende afstand 
til bundregionerne. Alt imens 
der kriges ude på håndbold-
banen for at bevare status 
quo i 2. division, kæmpes 
der også i kulisserne for at få 
truppen til sæson 24/25 på 
plads.  
Et arbejde der både skal 
resultere i en slagkraftig og 
kompetitiv trup samt en 
trup med mere bredde end 
det har været tilfældet i år, 
hvor skader hos en række 
nøglespillere har været tæt 
på at bringe holdet i vanske-
ligheder.  
 
Efter at det blev offentlig-
gjort, at klubbens sportschef 
gennem nu 8 år, Kedde 
Jensen, stopper i klubben 
med sæsonens udgang med 
den begrundelse, at klubbens 
nuværende økonomiske si-
tuation betyder, at der ikke er 
plads i det stramme budget 
til at oppebære denne stilling 
i klubben, er det den sports-
lige ledelse, eliteudvalget og 
trænerteamet, der nu skal ud 
på markedet og sondere ter-
rænet for mulige nye spillere.  
 
8 spillere fra nuvæ-
rende trup på plads til 
næste sæson 
Derudover kører der natur-
ligvis også en masse snakke 
internt med spillerne i den nu-
værende trup, og her har man 
i skrivende stund fået lavet 
nye aftaler med 8 spillere: De 
to målmænd Jacob Skov og 
Frederik Lindeman, bagspil-
lerne Simon Søgård, Sebastian 
Hansen og Simon Madsen 
samt de to stregspillere Ca-
sper Møller og Adam Hansen 
samt fløjen Jonas Bilbjerg. 

Der arbejdes intenst både 
med spillere fra den nuvæ-
rende trup samt med nye 
udefra kommende spillere 
om at lukke flere aftaler, og 
klubben har meldt ud, at der 
torsdag aften i forbindelse 
med Gives hjemmekamp 
mod Fredericia HK vil blive 
meldt et par nyheder ud på 
den konto. 
Udover Erik Flak og Mads 
Overgaard har man også 
forlænget aftalerne med 
målmandstræner Morten 
Dueholm og videoanalytiker 
Christian Bay. 
 
- Det er virkelig dejligt, at 
alle 4 har sagt ja til en for-
længelse på 2 år. Det giver 
ro på bagsmækken, at hele 
træner-setuppet er intakt de 
næste par sæsoner, pointe-
rede Give HK’s formand for 
eliteudvalget, Henrik Hen-
riksen, da klubben breakede 
nyheden om, at trænerkvar-
tetten er på plads også de 
næste par år. 
 
I forhold til truppen 
2023/24 er Benjamin Søn-
derby, Carl Büchmann og 
Gustav Carsten ikke mere 
at finde i truppen, ligesom 
3. divisionsholdets træner, 
Peter Thuun, forlod klubben 
ved årsskiftet for at blive 
dametræner i Vejle Hånd-
boldklub.  
-Vi arbejder videre i elite-
udvalget med at få endnu 
flere spillere på plads både 
fra den nuværende trup, 
ligesom vi naturligvis også 
kigger ud af byen efter nyt, 
spændende håndboldblod, 
der kan være med til at 
skabe nogle nye sportslige 
muligheder i trupperne, 
siger Henrik Henriksen.  

Får mange henvendel-
ser fra spillere udefra 

Cheftræner Erik Flak er også 
en logisk medspiller i forhold 
til den nye trupsammensæt-
ning, både qua sit enorme 

netværk 

og qua sin rolle som sportslig 
leder for truppen, og han ser 
optimistisk frem mod den 
nye sæson. 
-Give er en attraktiv klub for 
spillere at komme til, Det kan 
vi da også mærke i forhold 
til trupsammensætningen til 

næste sæson. Vi får faktisk 
mange henvendelser fra 
spillere, der gerne vil til Give. 
Og det er både unge talenter 
og spillere med erfaring fra 
højere rækker på cv’et, der 
henvender sig. Med andre 
ord er der mange brikker til 
puslespillet, og nu handler 
det om at få sat den helt 
rigtige trup sammen med 
en god blanding af sultne 
talenter og stærke rutinerede 
kræfter, der tilsammen kan 
udgøre en dynamisk og slag-
kraftig enhed, siger Erik Flak. 
 
Har ligget i den pæne 
ende af 2. division 
gennem 12 år 
Give HK rykkede op i 2. 
division tilbage i marts 2012, 
og i de 12 år, klubben har 
været i 2. division, har holdet 
altid ligger i den pæne ende 
af tabellen, oftest top 3-4, 
hvor det også i 2017 og 
2018 er blevet til playoff om 
oprykning til 1. division mod 
henholdsvis Frederikshavn 
og Høj Håndbold fra Sjæl-
land. I begge tilfælde glip-
pede det dog med at snuppe 
oprykningsbilletten.  

Derfor er forventningerne 
til klubben da også, at det er 
et hold, der er med deroppe, 
hvor det er rigtig sjovt - og 
det berettiger hele setuppet 
omkring klubben da også til 
med den flotte opbakning 
til erhvervsklubbens og fra 
tilskuernes side både på 
hjemmebane og udebane, 
hvor Give HK har et helt 
unikt setup. 
 
Avisen vil løbende følge op 
med input, når der er nyt fra 
spillerfronten i Give HK – 
både med hensyn til nye spil-
lere og afgang fra truppen.

Overblik del 1: 
Hvem spiller i Give HK til næste sæson?  

Kedde Jensen har gennem samtlige sine 11 år i Give Håndboldklub altid været topengageret - 
uanset om det var som træner eller sportschef. Men ved sæsonens udgang er det slut, stillingen som 
sportschef i Give HK nedlægges af økonomiske årsager. Foto: Jim Hoff

 Give HK har indtil videre lavet aftaler med Simon Søgård, Jacob Skov, Simon 
Madsen, Frederik Lindeman, Sebastian Hansen, Casper Møller og Adam Hansen. Fotos: Jim Hoff
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BYENS BEDSTE GAVEIDÉ

GAVEN DER IKKE SKAL BYTTES
DET ELEKTRONISKE GAVEKORT

Med et gavekort til 28 butikker i Give by, har du en nem gave, som aldrig slår fejl. 
Gavekortet er et elektronisk kort, der fungererpå helt samme måde som et Dankort. 
Kortet købes med et valgfrit beløb, dog min. kr. 100,- + oprettelsesgebyr på kr. 10,- 

og kan derefter bruges gang på gang indtil det er tømt.

Kortet kan bruges 
i alle butikker 

nederst i annoncen

Billeskovs PC 
Expert 

SuperBrugsen Give

Køb kortet her:

Give Bog & Leg
GIVE BOG & LEG

...din livsstilsbutik
GIVE B G & LEG

...din livsstilsbutik
GIVE B G & LEG

GIVE TØJCENTER
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Annoncering  
på
Det giver mening at annoncere online! 
Det er her, læserne er – og annoncerne 
ligger online, 24/7.

Ved at benytte Vores LokalAvis i din markedsføring kan du 
komme i tæt dialog med borgene i området, og du skal ikke 
konkurrere om opmærksomheden med de store nationale og 
regionale annoncører. Vores Lokalavis annonceplads er for de 
lokale i området.

Vi skræddersyr DIN markedsføringsplan
Der ER bare forskel på, om du skal sælge en pålægspakke,  
annoncere et arrangement eller brande et udsalg, og det tages 
der højde for. 

Er du interesseret i at annoncere på Vores LokalAvis, så kontakt 
os for en ganske uforpligtende snak om DINE muligheder.

KONTAKT 
SALGSAFDELINGEN
Søren Grunnet
Salgskonsulent
Tlf. 2346 6821
sg@voreslokalavis.dk

Mon ikke det var den 
definitive indløsning 
af en ny billet til 2. di-
vision i 24/25, da Give 
HKs 2. divisionsmand-
skab efter en del møje 
og besvær en 28-27 
sejr hjem i det sønder-
jyske mod rækkens 
bundhold Sønderborg 
lørdag aften. Igen 
havde keeper Jacob 
Skov mange aktier i 
sejren, som manife-
sterer Gives 3. plads i 
rækken.  
 
Af Jim Hoff  
– jimhoff@voreslokalavis.dk  
 
Sønderborg  
Håndbold 2 – Give HK 
27-28 (10-12)  
HÅNDBOLD: Give HK hen-
tede den tredje sejr på stribe, 
da det blev til en sejr på 
28-27 efter en pauseføring 
på 12-10 på udebane over 
rækkens nr. sjok fra Sønder-
borg. Det var rækkens nr. 3, 
der mødte nr. 11, men nemt 

blev det ikke for Erik Flaks 
tropper. 
Hjemmeholdet skal naturlig-
vis kæmpe benhårdt for over-
levelse i rækken, så derfor 
var kampen på ingen måde 

en walkover for gæsterne fra 
Give. Hjemmeholdet havde 
i dagens vigtige anledning 
taget 4 unge talenter med 
fra Sønderborgs Ligatrup for 
som sagt, så strammer det 

efterhånden sammen om de 
gæve sønderjyders mulighe-
der for at forblive i rækken.  
 
Leverpostej med  
spegepølse på en 
gammel Massey  
Ferguson 
Vi stiller lige om til et live-
citat direkte efter kampen fra 
Givetræner Erik Flak:  
-Hold nu op, det var godt nok 
op ad bakke i dag. Vores start 
det mindede om leverpostej 
med spegepølse - og hvem 
bryder sig om den kombi. Vi 
skulle vel 16-17 minutter hen 
i kampen, inden der endelig 
kom noget tempo i vores 
forsvar.  
Her var gæsterne bagud 8-6, 
men så vendte krigslykken, 
og Give fik sat sig på kampen 
i en grad, så man kunne gå 
til pausen med en føring på 
12-10. 
-De sidste 10 minutter af 1. 
halvleg kører vi den hjem på 
cruise control, men i pausen 
bad jeg spillerne om at give 
den betydeligt mere gas. Vi 
hakkede rundt som en gam-
mel grå Massey Ferguson, 
frem for at komme ud over 
stepperne i en topmoderne 
maskine med pedalen i bund, 
konstaterer Erik Flak.  
 
Tak til Skov  
for en brandkamp 

Det var da også en velsmurt 
John Deere, er trillede ud 
af Givekabinen efter denne 
peptalk.  
-VI fik virkelig sat tryk på i 
starten af 2. halvleg, og vi fø-
rer 19-16 efter 40 minutter, 
men så gik gassen af maski-

nen igen. Og så må vi slide 
gevaldigt for det. Heldigvis 
står Jacob Skov en rigtig god 
kamp og tager afgørende 
fra – og det takkede jeg ham 
da også for i vores nedtakt 
efter kampen. Sønderborg 
kommer op på 25-25 med 
små 5 minutter igen, selv om 
vi egentlig får dem stresset til 
at lave fejl.  
-Men i vores kontrafase er vi 
bare ikke cool og skarpe nok, 
Det var, for at sige det lige 
ud, noget rod vi fik lavet, dår-
lige afleveringer, vi driblede 
bolden frem – det var bare 
intet flow i vores spil. Men 
modsat en del andre kampe i 
år, hvor det står på spidsen til 
sidst, har vi denne gang den 
tur, der skal til, så det bliver 
os der kan gå fra kampe med 
2 points efter en snæver 
1-målssejr, og det var det 
vigtigste, pointerer Erik Flak.  
 
Stor effektivitet  
fra Adam Hansen  
og Jonas Bilbjerg 
Han har udover ros til sin 
målmand Jakob Skov også ros 
til de to unge gutter Adam 
Hansen og Jonas Bilbjerg.  
-Adam gjorde det fremra-
gende forsvaret, hvor han 
neutraliserede en af Sønder-
borgs unge stortalenter, og i 
angrebet var han også skarp 
med 6 mål. Jonas på fløjen 
shinede med stor effektivi-
tet, scorede 8 mål, heraf en 
del sikkert sat ind på straffe, 
lyder det anerkendende fra 
Erik Flak.  
Med sejren og de to points i 
hus ventede der en hyggelig 
hjemtur for både spillerne og 
den famøse blå partybus med 

Givefans, der efter sejren i 
Sønderjylland bevilgede hele 
flokken en tur på Bones med 
dertil hørende tyndt tyskerøl. 
I omegnen af 25-26 tilhæn-
gere fra Give havde taget 
turen til Broager Sparekasse 
Skansen i Sønderborg, og 
mon ikke de kunne stille “fuld 
hold” på hjemturen.  
 
Næste kamp  
på tirsdag mod  
Fredericia 
Næste kamp er på hjemme-
bane torsdag den 14. marts, 
hvor Fredericia HK kommer 
på besøg. Det er nr. 3 mod 
nummer 7, og her har Give 
revanche til gode efter det 
indledende sæsonnederlag i 
Fredericia tilbage i september. 
 
Målscorere for Give HK: Jo-
nas Bilbjerg 8, Adam Hansen 
6, Mikkel Molbech 6, Magnus 
Taulbjerg 4, Simon Madsen 
2, Simon Søgård 1 og Bastian 
Stræde 1.  

Cool keeper: Bomstærke Skov kampens lyspunkt  
i stram sejr over rækkens bundhold 

Målmand Jacob skov leverede 
en stærk præstation i udekam-

pen mod Sønderborg Hånd-
boldklub og var dermed stærkt 

medvirkende til, at Give fik 
de 2 vigtige points med hjem. 

Foto: Jim Hoff
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Vi præsenterer 22 eksklusive lejligheder til udlejning,  
lejlighederne er på 108 og 111 kvadratmeter.

FAKTA OM DIN BOLIG
• Stort og lækkert køkken/alrum

• Køkken-Ø med siddepladser

• Ovn i arbejdshøjde

• Bryggers med vaskemaskine/
tørretumbler i arbejdshøjde

• Stort moderne badeværelse 
med ovenlys

• Gulvvarme i alle rum

• Genveksanlæg for optimalt 
indeklima

• Soveværelse med direkte 
adgang til badeværelse

• 2 lækre børneværelser

• 2 terrasser

• Loft til kip

• Skur

• Carport

• Forberedt til el-bil

• Forberedt til robotplæneklipper

Lej din drømme- 
bolig ved søen!

Kirstine Madsens vej 

Leje-udgifter
Husleje: 10.500,- kr. pr. måned
Indskud: 3 måneders husleje  

Varmeforbrug: ca. 550,- kr. pr. md.

Udlejning og information
danbolig Give
Torvegade 5-7, 7323 Give
Tlf. 75 73 99 00 
give@danbolig.dk

Huslejen er inkl. 
snerydning på 

fællesarealer og 
hækklipning.
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danbolig Give
Ejendomsmægler MDE

Torvegade 7 · 7323 Give 

Tlf. 75 73 99 00 · CVR. 32673449 

danbolig.dk · give@danbolig.dk

danbolig Give · danbolig Give

Give
Diagonalvejen 58 Villa

Dejlig villa opført i 2005 og med en skøn beliggenhed tæt ved byen, 
skoven og stadion. 
Villaen er beliggende på storparcel og hele grunden er velanlagt

Solgt via køberkartotek

154Bolig m :22

1/3Stue/Vær.:
2005Byggeår:

0670000529Sag:

2.750Grund m :22

A2010Energi

84Garage:

Give
Drosselvej 5 Villa

I et roligt hjørne af Give ligger denne familievilla på 210 m2 i halvandet 
plan. Hjemmet er godt indrettet med et badeværelse på hver etage, 
fire værelser, et bryggers samt en stue og et køkken-alrum i åben 
forbindelse. Dertil kommer den hyggelige have med en vestvendt 
fliseterrasse, som passer perfekt til sommeraftenerne. I bosætter jer 
på en lukket vej i Give, som går ud mod Give Plantage, så naturen er 
altid tæt på. I får desuden gåafstand til alle hverdagens 
fornødenheder.

Solgt

210Bolig m :22

1/4Stue/Vær.:
1967/94Byggeår:

0670000369Sag:

883Grund m :22

CEnergi

54Carport:

Give
Østervang 25, Givskud Villa

Velkommen til Østervang 25. Her skal I præsenteres for en flot villa, 
der breder sig i ét veldisponeret plan. Alt har fået en ordentlig 
overhaling i 2023 med nedslagspunkter som taget, ekstra isolering og 
terrasse i hårdttræ med jacuzzi. Beliggenheden er for enden af en 
rolig, lukket vej med vendeplads, så I aldrig skal bekymre jer om at 
skovle for sne. Huset ligger højt i landskabet med skoven i ryggen, og I 
får samtidig få minutters gang til alt fra skole til børnehave og 
indkøbsmuligheder.

119Bolig m :22

1/3Stue/Vær.:
1973Byggeår:

0670000540Sag:

762Grund m :22

7Udhus:

CEnergi
17Carport:

Kontant: 1.595.000
Ejerudgift pr. md.: 1.240
Udbetaling: 80.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 9.216/7.487

Nyhed

Give
Mælkebøttevej 2 Villa

På Mælkebøttevej 2 i et nybygget kvarter i Give står denne flotte og 
velindrettede etplansvilla fra 2022. 166 m² er fordelt over tre 
adspredte værelser, soveværelse, to lækre og kvalitetsbetonede 
badeværelser med eminente detaljer, et praktisk bryggers og et åbent 
opholdsmiljø. Loftet er ført til kip overalt og et henrivende lysindfald 
oplyser hvert eneste rum. Ude venter en solrig have med græsplæne 
og en delvist overdækket terrasse, og I bosætter jer i et børnevenligt 
kvarter tæt på alt i hverdagen.

166Bolig m :22

2/4Stue/Vær.:
2022Byggeår:

0670000322Sag:

830Grund m :22

A2015Energi

63Garage:

Kontant: 3.495.000
Ejerudgift pr. md.: 2.275
Udbetaling: 175.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 20.029/16.277

Ny pris
Give
Jernbanegade 23 Villa

Denne indflytningsklare villa ligger centralt i Give tæt på alle 
hverdagens behov, og I får dermed en nem hverdag her på adressen. 
Murermestervillaen byder på fire store og gode værelser, et bryggers 
med masser af skabsplads samt et herligt køkken-alrum i forening 
med stuen. Hertil er der kælder og en solrig, ugeneret have. Der blev 
skiftet døre og vinduer i stueetagen mellem 2019 og 2020. I kommer 
til at få en rigtig dejlig hverdag her på adressen, da boligen er centralt 
placeret i byen.

145Bolig m :22

1/4Stue/Vær.:
1919Byggeår:

0670000614Sag:

583Grund m :22

24Udhus:

CEnergi

Kontant: 1.745.000
Ejerudgift pr. md.: 2.057
Udbetaling: 90.000
Brt./Nt. ekskl. ejerudg.: 10.069/8.181

Nyhed
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